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ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ clę denelWuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielił 
swoją opinią? Dzwot1 
do nas w poniedziałki 

16.00- 18.00oraz 
od wtorku do piątku 

10.00 - 12.00 

nasz telefon: 84741 59 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 
Alberto Fujimori wy

cofał się z życia politycz
nego j zrezygnował 

·z funkcji prezydenta Pe
ru. Został oskarżony 
o bezlitosną walkę 

z przeciwnikami poli
tycznymi, handel narko
tykami i bronią, fałszer-
twa wyborcze i korup

cje. 

POLSKA 

Prezydent Aleksander 
Kwaśniew 'ki podpi ał 
nowelizację ustawy 
o przeciwdziałaniu nar
komanii. Posiadanie na
wet najmniejszej ilości 

narkotyku będzie kard
ne. Zdaniem twórców 
ustawa pozwoli wychwy
cić drobnych handlarzy 
narkotyków, którzy do
tąd twierdzili, że mają je 
na własny użytek. 

DOLNY ŚLĄSK 
Ogólnopolski 1.)rdzień 

Walki z Bólem Nowot
worowym rozpoczął się 
w ubiegłą 'obotę. 1Ylko 
trzy jednostki na DoJ
nym Śląsku są upowai
ruone do przeprowa
dzenia tej akcji. 

SPORT 
O tatnia niedziela je

siennej nmdy piłkarskiej 
ekstraklasy była bardzo 
ekscytująca. Zagłębie 
Lubin wygrało u siebie z 
dotychczasowym lide
rem - WL.c;łą Kraków 4:2. 
W li lidze zwyciężył G'ór
nik Polkowice z Polarem 
Wrocław 4:1. 
WioJeta Kośmider 

Zdaniem naczelnego 

Jak ciężko pomagać 
Grzegorz Szczepaniak 

W kraju mlekiem 
i miodem pJynącym lu
dzie są szczęśliwi i nicze
go do szczęścia nie po
trzebują, bo wszystko 
mają. W takim kraju do 
niczego nie jest potrzeb
ny ktoś, kto zajmuje się 
pomocą spo/eczną. Ma
lo lego - nie ma pomocy 
polecznej, bo też na co 

komu taka pomoc, jak 
wszyscy są szczęśliwi. 

Od 10 Jat z kraju mle
kiem i miodem pJ.yoą-

cym (bo w takim ponoć 
mieszkali.śmy przez te 
p6J wieku) Macamy do 
normalności. A normal
ność czasami sJazeczy 
i ludzie zaczynają mieć 
problemy, z którymi sa
mi nie potrafią sobie 
poradzić. W tej ;ytuacji 
pracownicy socjalni są 
bardzo potrzebni. Pracę 
mają niewdzięczną 

i bardzo odpowiedziaJ
ną. Muszą dzielić bied9. 
by byJa ona mniejsza, 

Comożna przec/sięwziątwPoIsce, aby 
zmniejs:zyłasięlk:zba palaaytytoniu? 
Oto CO nam odpowiedzieli c:zyteInk:y 

Nasza sonda 
Agnieszka s., 
Gaworzyce 

- WJaści
wie niewiele 
można zr0-

bić. Są akcje j 
propagan- .§ 

dowenp. w 
telewizji. Ciągle mówi się 
o szkodliwości palenia, 
o raku. Co z tego, skoro 
wszędzi są reklamy pa
pierosów. Wystarczy ot
WOlZ)'Ć pierws.zą z brzegu 
gazetę· 

Katarzyna Wnuk, 
Radwanice 

- Uwa-

żam, że ]X>- f. 
winno ~! 
więcej prrr i - ~ gramowo . .! 
oraz WJęa'] 

ulotek na temat szkodli
mm palenia tytoniu. 
Wszy.;qr powinni zdać ~ 
bie SJJmwę z tego, jakie są 
skutki palenia papiemiJw. 

Weronika Popie~ 
Polkowice 

- Uwa
żam że w .; 

skle~ach pa- ł 
piefOSÓW .j . . ~ 
mepowmnoi 
się sprzeda
wać nieletnim. Należa/o
by również zwiększyć ich 
cenę, wte0' mJodych lu
dzi nie by/oby na nie stać. 

M10dzież powinna zdać 
sobie sprawę z tego, jakie 
slrutki powoduje palenie 
papierosów. 

Ewelina Rogulska, 
Radwanice 

Uwa
żam, że pa- j 
lenie papie- ~ 
TOSÓW po- : 

. być ~ 
WInDO i 
zabronione 
w miejscach publicznych, 
na pnykJad w parkach, 
gdzie często bawią się 

dzieci. Również niek.t6-
ny sprzedawcy ignorując 
zakaz sprzedaży papiero
sów nieJet:nirn. przyczy
niają się do tego, że coraz 
to mJodsi sięgają po 
zgubny nalóg. 

MartaJak:ubow*a, 
Polkowice 

- A by 
mniej Pola- i 
ków pa1i1o~ 
należa/oby, i 
moim zda- ~ 
niem. zlik- Jj 

widować 
emisję reklam papierrr 
sów w mediach. Głupotą 
jest pokazywanie napisu 
,.Palenie papierosów po
woduje raka i choroby 
sen:a" zajmującego 1/3 
powierzchni reklamy 
gdyi i tak jest to nic"y
starczająca. przestroga 
dla palaczy. 

muszą "yszrupywać pie
niądze dla tych slab
szycb od tych silniej
szych - tyle, że tak na 
prawdę ani jedni. ani 
drudzy zbyt wieje ich nie 
mają. Cza ami muszą 

nasluchać się wielu 
przykrości, bo pomóc 
po prostu me mogą, 
choćby nawet chcieli. 
Za tę ciężką pracę nale
ży się im g1ęboki pokJon 
i podziękowanie. J nie 
tylko z okazji ich święta. 

Opinie 

Waszym zdaniem 
Wioleta Kośmider 

- To skanckll. żeby na
uczyciel w gimnazjum 
mówi! uczniom, że sport 
jest nie potrzebny -żaliła 
się pani Jadwiga K -
Wszędzie trąbią, że ruch 
jest niezbędny, aby dziec-
ko moglo się prawidiowo 
rozwijać, a tutaj pani mó
wi dzieciom, że to nie 
prawda! To chyba jakiś 
żart! - deneIWowała się 

pani Jadwiga Mieliśmy 
jeszcze jeden telefon. 
1Ym razem dotyczył on 

kultury sprzedawców. 
- Ładnie wyremontolvaJi 

sklep .,Miedziak' na uJ. 
Miedziunej, przyjemnie 
jest tam teraz robić zaku
py, gdyby nie ... obsluga -
usłyszeliśmy w słuchawce 
głos pani Moniki C. - Bę
dąc przy stoisku mięsnym 
trzeba dJugo czekać, żeby 
chociaż jedna z czterech 
~przedawczyń podeszla. a 
jak już ię zmobilizuje, to 
obsługuje anemicznie -
dodała pani Monika 

Jednym słowem 
Na tere

n,iepowiatu 
połkowic
kiego pro
wadzona 
jest akcja 

policyjno - wetcIYIlaIY.i
na. KontrolOW'.me są po
jazdy pt2eWoi.ącc zwie
nęw, pasze i niejadalne 
surowce zwierzęce. 

Monika Szatkowska 
- Jakie wanmki muszą 

spełniać te ~ 
Krzysztof Kiemoiyc

ki, Powiatgwy Lekruz 
WeteI)!1arii w Polkowi
cach 

- W przypadku pra. ..... 
IVOŻCrua niejadalnych 
SlffO\.K'ÓW pochodzenia 
zwierzęcego kierowcy 
mus:zą posiad:«.: aktuaJ. 
TUJ książeczkę l11)da i dc'" 
zyn1't;kcji samochodu. 
Natomiast przy przewo
zie zwieIZ;Jt - potwier
dzenie ich pochodzenia i 
świadectwo żdron4a 

oraz hiJŻt.x2.kę mycia j 

dCZjnfekcji samochodu. 
DcxIatkowo pojazdy po
~inny być oznakowane, 
tz1l w ~m miejs
cu milszą mieć tabliczkę 
z informacją do jakich 
p~vsą UŻ}wane. 

Park 
lOChnolo
giczny w 
Polkowi
cach, Dol
nośląska 

WyżsLa. Szkola PrA.~ę
bior"czcai i 'Thchniki. pro
gram gOspodarki odpa
dami; to niektóre z zadań 
ZGZM, gminy i powiatu 
poIkowickiego ~oszone 
do strategii Dolnego 
Śląska. 

Anna Osadczuk 
- W jakim celu 2mtały 
one~? 

Emilian Stańczyszyn 

- Te Z3dania. które będą 
w strategii DoJnego Śląs
ka. będą Jinansawane w 
większej części ze śr0d
ków zcwnę~. Mo
cJeroizacja drogi krajowej 
AJ czy system ścieżek rrr 
we~ są ważne nie 
tylko dla mieszkańcln.v 

lJćJS:Z)dl okolic. Wy..1a[
czy mieć 25 proc. śr0d
ków własnych. aby z{/(r 
bJ.ć ~e 75 proc. ze 
środków zeMJęllZnych. 

WlfkszuśC zgłoszonych 
Z3dań ma szansę wejść 
do ~1Iatcgii Dolnego 
Śląska 

Dołnc& 

1ąski K0-
mendant 
W>je
\\OO:zkiej 
~ 

wej Straży fui:drnej ~ 
ciechAdunskii~

\\Uda Do~ And
IZl.j latuśkO ~ służ
łxJMJzwizytąoo~ 

wej Komendy ~ 
wej Straży Iłrżarnej w Iti
k~ 

Monika SzatkcMska 
-Jakibył cdspc6allit1 
1brna'\Z SawDO, zac;tęp. 

ca Kanendanta~ 
\\ego PaóstwcAA'ej Straży 
fużamej 

- Celem spJtk:mia b}1p 
2II[Xll1lćlI1ie~ zwrul.l11ka
mipr;cy strnżaków i cpa-
00WtUlk JTCjektusffio12e.. 
nia Centrum Pt.."Miadam
iania &1unJa.JMbU Uru
chommy ~ tpX

jalny Dumer aiarnxMy, 
dzięki któremu o zdane
nP..J JXfWiadamiana ~ 
nic tyfko Stroi: Pa7ama, 
ak AA\-IDci ~' me
dyo.ne. Skrch to <Zl5 

ptZjbjtia służb rattJR.ni.. 
CZJmnamkjre~ 
i ucJzieJenia JXmtXY lekar
skiej. 

ga SClbic prawo . kraclI.IlI.1 lub om3WUlOla 
lip. Za lrCSC ollloszeri i te · t W spolMlowanlch 



Polkowice 

BEZ ŚLIZGU 
Gmina Polkowice 

oraz Starostwo Po
wiatowe podpisały 

porozumienie doty
czące zimowego 
utrzymania dróg. 
Starostwo w zamian 
za utrzymanie przez 
gminę dróg powiato
wych na terenie 
miasta w zimie zobo
wiązało ię dbać 

o drogi gminne. Wza
jemna pomoc 
w utrzymaniu dróg 
obu instytucji będzie 
wykonywana nieod
płatnie. 

Anna Osadczuk 

B~DZIE 
JEŹDZIĆ 
Rozkład jazdy busa, 

kursującego na trasic 
Polkowiee - ucha 
Górna - Polkowice, 
zoo tal zatwierdzony 
przez Zarząd Gminy 
Polkowice. Bus co
dziennie odbywa 
1R kursów, przejeż

dżając przez ulice 
Młyńską i 3 - Maja 
w Polkowicach oraz 
przez Trzebcz, Guzl
ce, Moskorzyn, Kazi
mierzów i Suchą 
Górną· 

Anna Osadczuk 

STRÓŻE 
PORZĄDKU 

W październiku 

Straż Miejska w Gim
nazjum i Zespole 
Szkół przeprowadziła 

629 interwencji. 
W gimnazjum 21 razy 
interwencje dotyczy
ły palenia papiero
sów przez uczruów, 
a w Zespole Szkół aż 
49 razy. Więcej waga
rowiczów je t w gim
nazjum - w paździer
niku patrol doprowa
dzał uciekinierów 
cztery razy więcej niż 
w Ze pole Szkół. Po
nadto patrole straży 

miejskiej m.in. zabez
'pieczały miej, ee poża
ru przy ulicy Dąbrow
skiego oraz zatrzyma
ty kierowcę pod wpły
wem środków psychot
ropowych. 
Anna Osadczuk 

Często nie zdajemy sobie sprawy~ 
jakie znaczenie ma nasz ton głosu czy 

ułożenie rqk podczas rozmowy 
kwalifikacyjnej z pracodawcq 

Aktywni 
bezrobotni 
Arina o adczuk 

Urząd Gminy w 
Polkowicach zorgani
zował szkolenie dla 
bezrobotnych pL 
"Aktywny na rynku 
pracy". Warsztaty 
miały na celu uświa
domienie zaintereso
wanym między inny
mi znaczenia komu
nikacji niewerbalnej. 
Spotkanie poprowa
dził Robert Janicki, 
doradca zawodowy z 
Legnickiego Cen
trum Informacji i 
Planowania Kariery 
Zawodowcj. Celem 
warsztatów było 

zmotywowanie bez
robotnych do aktyw
nego podejścia do 
własnej kariery zawo-

dowej oraz pobudze
nie do świadomego 

wykorzystania wlas
nych możliwości . 

W zajęciach uczest
niczyło 20 o ób z te
renu gminy, zarejes
trowanych w Powia
towym Urzędzie Pra
cy oraz w Bazie Da
nych Urzędu Gminy. 
Osoby uczestniczące 
przedstawiły się calej 
grupie, co miało ułat
wić im nawiązywanie 
kontaktów. Ćwiczyli 
także werbalne i nie
werbalne techniki 
porozumiewania, 
mówili o barierach 
komunikacyjnych 
oraz uczy1i się auto
prezentacji. 

Kolejne warsztaty odbędą się w dniach 
11 - 12 grudnia dla bezrobotnych z Bazy Da
nych Urzędu Gminy. Chętnych, którzy chcieli
by w nich uczestniczyć prosimy o kontakt tele
foniczny pod numerem telefonu 847 - 41 - 57, 
w godzinach od 8 do 16. 

I lARzĄD GMINY W GAWORZYCACH 

ul. Okrężna 85, 59-180 Gaworzyce 
prosi o Złożenie 

ofert dotyczących usług transportowych 

w Gminnym Ośrodku Zdrowia 
Oferty należy składać do dnia 24 listopada 2(XX) r. 

Bliższe informacje można uzyskać 
w Urzędzie Gminy nr tel. 8316285 w. 44. 

lOGLOSZEN I E 
URZĄD GMINY W POLKOWICACH 

INFORMUJE, 

że do Biblioteki Miejskiej 

w PoJkowicachoraz jej Filii 

w Jędrzychowie i Tarnówku 

przekazano ~ iążki 

( w tym poradniki dla rodziców) o tematyce 

z zakresu problemów alkoholowych, 

przemocy i narkomanii. 

3 
Opracowanie strateg;; Dolnego Slqska jest niezbędne do 

pozyskania ~rodków unijnych z funduszy ISPA~ 
PHARE i SAPARD 

kdo Unii 
Anna O adczuk 

, Poszczególne regiony z Dolnego 
Sląska zgłaszały zadania do strate
gii. Związek Gmin Zagłębia Mie
dziowego, Gmma i Powiat Polko
wieki - również. Wdrożenie subreg
jonalnego programu go podarki 
odpadami jest jednym z zamierzeń 
na kalę wojewódzką. Po wprowa
dzeniu programu powinien znacz
nie poprawić się stan środowiska 

naturalnego. Kolejnym zada
niem jest utworzenie Wyższej 
Szkoły Przedsiębiorczości 

i Techniki. Także powołanie 
Parku Technologicznego rów
nież powinno leżeć w interc
ie województwa, ponieważ 

zmniejszy to m.in. bezrobocie 
oraz liczbę osób emigrujących 
z subregionu w poszukiwaniu 
pracy. Niezbędna jest także 
modernizacja drogi krajowej 

A3, jest to bowiem tra a międzyna
rodowa. Poszczególne odcinki drogi 
wymagają często pilnych remontów. 
Jak zapewnia Emilian Stańczyszyn, 
burmistrz Polkowic i jednocześnie 
Przewodniczący Sejmiku Dolnoś

ląskiego jest prawdopodobne, że 

wszystkie zadania zgłoszone przez 
polkowicki samorząd mają szansę 
wejść do strategii województwa. 

Ekspresowa budowa 

U roczyste przecięcie wstęgi 

Uroczystego poświęcenia nowych pomieszczeń Polkowickiego 1bwarzystwa Bu
downictwa Społecznego dokonał Ksiądz Prałat Ludwik K.ośmidek. Budowa trwała 
tylko cztery miesiące. 

Fnma zatrudnia obecnie 68 osób, część pracowników pnejęła od Pu.edsiębiomwa 
Gospodarki Miejskiej. 
Anna Osadczuk 

w zy tkim Pracownikom Socjalnym, z okazji ich święta, życzenia 

wytrwałości i wielu sukcesów w pełnieniu trudnej misji składa 

Redakcja Gazety Polkowickiej 

Z okazji Swięta Pracowników Socjalnych wszystkim osobom wykonują
cym ten społecznie waźny i niezwykle odpowiedzialny zawód składam ży
czenia wszelkiej pomyślności i wielu sukcesów w życiu zawodowym 
i prywatnym. 

Emilian Stańczyszyn 
Burmistrz Gminy Polkowice 
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KRONIKA 

KRYMINALNA 
Iif Na prośbę dyżur-

nego Komendy Po
wiatowej Policji, funkc
jonariusze Straży Miej
skiej udali się na ul. Ki
lińskiego w Polkowi
cach, gdzie miało miejs
ce włamanie do sklepu 
z odzieżą. Udało się 

uniemożliwić kradzież. 
natomiast sprawcy, mi
mo podjętego pościgu, 
zdołali uciec - jeden z 
nich zostaj rozpoznany . 
Sprawę prowadzi KPP 
w Polkowicach. 
"Dyżurny Straży 

I Miejskiej otrzymał 
zgloszenie o mężczyź
nie, który w stanie upo
Jema alkoholowego 
przebywa w barze przy 
ul. Kominka. Po przy
byciu na miejsce funkc
jonariusze SM nie mo
gąc nawiązać z męż
czyzną kontaktu prze
wieźli go do Izby Wy
trzeźwień w Lubinie. 
Kilka godzin później 

SM została poinfonno
wana, że w klatce cho
dowej przy ul. Skalni
ków leży kobieta. W 
tym przypadku skoń

czyło się na odprowa
dzeniu nietrzcźwej do 
rodziny, której adres 
była w stanie podać. 
~ Policjanci z KPP za-

trzymali na gorącym 
uczynku przestęp twa 
dwóch mężczyzn (26 i 
29 lat), którzy dokonali 
włamania do mieszka
nia przy ul. Padarew
skiego w Polkowicach. 
Straty - 15000 zł. 

Sprawców tymczasowo 
aIe zlowano. 
w Policjanci zatrzy-

mali pięciu miesz
kańców Polkowie, któ
rzy wykorzystując kon
ny wóz zaprzęgowy, 

skradli z terenu ZG 
Polkowice - Sieroszowi
ce złom wartości 354 zł. 
"" W miejscowości Thr-

nówek z nieustaIo
nych przyczyn powstai 
pożar, w wyniku którego 
częściowemu spaleniu 
uległ dach budynku 
mieszkalnego oraz 
przedmioty znajdujące 

się na strychu. Pokrzyw
dzony oszacował traty 
na kwotę 10 tys. zł. 
MOJlika szatJrowsH 

Trwa og6lnopolska akcja" Tydzielf 
walki z b61em nowotworowym II 

Rak nie 
musi boleć 
Monika Szatkowska 

W naszym kraju 
powszechny jest po
gląd, że rak musi 
boleć. Często sami 
chorzy uważają, że 

cierpienie jest nie
uniknione. Pod bez
płatnym numerem 
0800-12-02-61 moż
na uzy kać infor
macje na temat oś
rodków leczenia l 

dostępności do po
radni leczenia bólu. 
W Polkowicach w 
przychodni przy u l. 
Spółdzielczej dyżur 

pełni lekarz oraz 
dodatkowo prowa
dzone są konsultac
je telefoniczne. 
- Zakładamy, że w 
tym tygodniu nie 
kończy się cala ak

cja i ze wojej tro
ny deklarujemy, że 
każdy kto ma prob-

lem może zadzwonić 
pod numer 845-13-
01 wew. 128 
i na pewno uzyska 
poradę - zapewnia 
Jolanta Mielczarek, 
kierownik Ośrodka 

Opieki Palitywnej. 
Przypomnijmy, że 

ośrodek istnieje już 
pięć lat, mieści się 

przy ul. Lipowej 1. 
- Nasza praca to 
opieka domowa Ju
dzi z chorobą no
wotworową., zwal
czamy objawy tej 
choroby, czyli bój 
- dodaje pani kie
rownik. Organizato
rami akcji są PoL kie 
Towarzy two Opieki 
Paliatywnej, krajo
wy kon ula t w dzie
dzinie medycyny 
paliatyewnej oraz 
firma Jan en-CiIag. 

Na lamach GP w artykule" Trudny 
problem" pisali~my o sytuacji, w jakiej 

znalazła się Luiza Gierulska 

Pomogliście 
Adrianna J akubow ka 

Od paru miesięcy 

nie miała z córką 

gdzie mie zkać. Noco
wała u koleżanek. a to 
nie jest spo ób na nor
malne życie i wycho
wywanie dziecka. 
Zwróciliśmy się do 
mieszkańców Polko
wic o pomoc z nadzie
ją, że znajdzie się kto', 
kto wynajmie miesz
kanie pani Luizie za 
comiesięczną opłatę, 

nie żądając całej urny 
za Tok z góry. Na nasz 
apel odpowiedziało 

wielu czytelników, za 
co dziękujemy. Miesz
kanka ulicy Kmicica 

wynajęła pokój pani 
Luizie do czasu kiedy 
oie dostanie własnego 
mie zkaoia. 

- Je tern bardzo 
wdzięczna za zaintere
sowanie tylu ludzi mo
ją sprawą - powiedzia
ła pani Luiza, kiedy 
przy zła do redakcji. 
- Mogę pokojnie i'ć 
do pracy wiedząc, że 
córka będzie pod do
brą opieką - dodała. 

Raz jeszcze dziękujemy 
W'SZ}'Stkim, którzy zech
cieli pomóc w tej sprawie. 
Pocieszające jest to, że 
wciąż nie brakuje ludzi 
wrażliv.ych. 

Polkowice 

Impulsem do założenia osady, nazwanej później Polkowi
cami, a następnie do jej kilkusetletniego rozwo;u, był handel 

Prawdziwa 
h·storia 
Roman Tomczak 

Oczekiwanie na podrÓŻ
nych dokładnie w połowie 
dobrej, kupieckiej drogi 
pomiędzy Głogowcm a 
Lubinem okazało ię in
tratnym zajęciem 

Szybko ~o tu kilka 
ga.1JOClarstw zaopatrują
cych handlatzy we wszela
ki towar i nocleg. Ciągły 
rozwój osady spowodował 
konieczność wyznaczenia 
przez zwicl7.Chnią władzę 
książęcą namiestnika PoI
kowie, a w roku 1265 nada
nia im praw miejskich. I 
tak handel sprzyjał wzros
towi 1lk1czenia miasta, któ
re zmieniało swoją zabu
dowę z drewnianej na lm
micnną, otoczyło sięmura

mi miejskimi, za którymi 
chroniło coraz zamożniej
szych mieszkańców. 

Ostatnia wojna świato
wa , tanowi także dla Pol
kowie cezurę czasową. 

Odebrano im prawa miej
'ki . Oto zakończył ię 
okres prosperity. rozpo
c:z.ął odbudowy ze znisz
czen, wprowadzania osad
ników i twol7J.:!nia od pod
staw aparatu zarządzarńa 
Najbardziej szczęśliwyn.l 

v.ydmzeniem nie tylko w 
powojennej ~torii Polko
wie, ale w ich historii regi
nonu w ogóle, było odJay
cie w latach 6O-tycb 
ogromnych złÓŻ rudy mie
dzi. Ich wydobycie miało 
się stać podstawą dyna
micznego rozwoju nasze
go miasta na cale dziesię
ciolecia Historia chyba lu
bi okrągłe daty, bo dokład
nie 700 lat po uzyskaniu 
praw miejskich pnez Pol
kowice, szybem ,,Rudna 
GłÓ\.Vna" WY,jechała na po
wicl7.Cbnię pienvsza tODa 
rudy miedzi. I to ta miedź, 
a nie tradycyjny dotąd ban
del, miała zwrócić wiosce 

Polkowice zaszczytne mia
no "civitas". Od roku 1967 
do końca lat 8O-1ych po
wstało tu kilka nowych 
osiedli mieszkaniowych 
dla masowo napł}wają

cych z całej PoL~ robotni
ków. I znowu okazalo się.. 
że ~acja społeczno -po
lityczna, w jakiej znajdował 
się nasz kraj odzwiercied
lała się w rozwoju, czy jak 
kto woli - niedorozwoju 
Polkowic. Priorytetowe 
traktowanie przemysłu 

miedziowego odbiło się w 
znacznym ,topniu na za
hamowaniu rozwoju in
nych gałęzi regionalnej 
gospodarki, a z Polkowic 
na całe dzies;ęciolecia zro
bilo ,.sypialnię" dla górni
ków. Inwestycje- jakie na
stąpiły na tym terenie 
przez czterdzieści powo
jennych lat mogły robić na 
przybyszach z zewnątrz 

imponujące wrażenie. Co 
najmniej tlkasama ich 
ilOOć była chybiooa, nigdy 
nie spełniając ~h zało
żeń. W dodatku degradac
ja środowiska ptZ)jęła roz
n1iary dotychczas tutaj nie
znane. 

Thk:i obraz rozwojt: to
wruzyszyl Polkowicom do 
początku lat 9O-tych, kiedy 
prz.emianyustroja.ve w na
szym kraju ~Iily już 
bez , centralnego steJ'O'Na
nia" zajmować się r0zwo

jem miasta, gminy czy po
wiatu. Okazało się wCm
czas, jak wiele w jak krót
kim czasie może zrobić 
władza samorządowa. na
wet, jeżeli zaległem są nie
botyczne. Bo najważniej
sze w takich pn;ypadkach 
jest poczucie, że jest się na 
swoim, że wybrany przez 
nas samorząd pełnia na
sre oczekiwania, że jest 
najlep;zym gwarantem na-

szych pragnień i planów na 
przyszłość. Tym bardziej, 
że wybraliśmy w osobach 
radnych ludzi kompetent
nych. wykształconych i tak 
samo jak polkowiczanie 
sprzed setek lat zdetenru
nawanych. Bo to detenni
nacja i upór poparty do
b~lprzygo~emifa

chowOOcią pozwoliły st0-
kroć lepiej wykorzystrNać 
płynące z kombinatu mie
dziowego profity. 10 rów
nież te przymioty pozwoli
ły osiągnąć cel jeszcze nie
dawno tak odległy -powo
lanie po raz piern.'SZ)'w his
torii Starostwa Powiata.ve
go w PolkCJ\.\licacb. 10 do
piero teraz projekty przys
złego rozwoju naszego 
miasta są tak śmiałe i d0-
piero teraz opiernją się na 
alternatywnych kierun
kach wyko~ 
wszystkich zalet naszego 
regionu. Dlatego mógł po
,"'StaĆ ,,Aquaparlć', 00Ml 

starówka. plan<M'aDa jest 
rozbudowa bazy turystycz
nej i już są ~ w pro
mowaniu ekologii Dlate
go wreszcie ambitne po
~ z dziedziny edukaq~ 
arcbitektwy użytkowej, 

bezpieczeństwa 

A zwrot .. plany ambit
ne" czyta 'ę w Polkrmi
cach "w ~ęgu ręki". Bo 
przecież nic nie jest nie
możliwe. 

A wszystko po to, aby 
młody polkowiczanin, 
ten na miarę XXI wie
ku, z pełną świadomo'
cią dokonań swoich po
przedników chciał zwią
zać swoje dorosłe życie 
z tym miastem. Aby 
chcąc wyko~~ać 
swoje umiejętn 'ci, ta
lenty i pasje robił to tu
taj, dla swoich dzieci i 
przyszłych pokoleń. 



Konkrety Polkowickie 

POLKOWICKlE 

Dziś W numerze: 

• Ranking radnych 

• Parada tabel klasy A i B 

• Jak Erik z Chocianowa 
uczy tańczyć 

• Sport po polkowicku: 
Aleksandra Urban 
i Anna So/iwoda 

• Konkurs 
z nagrodą główną 
wycieczką do Izraela 

Uciekając przed wOjną 
W ubiegłym tygodniu w komendzie 

legnickiej policjf rozdzwoniły się telefony. 
W zajazdach obok autostrady widziano 
grupę ludzi o ciemn~ karnacji skóry pro
szących O cokolwiek do zjedzenia. Patrol 
policji, który udał się w okolice 63. kilo
metra drogi A-4, szybko znalazł obcok.a
jowc6w w pobliżu zajazdu "Pod iódem
ką". Okazało się, że jest to 19-osobowa 
grupa Afgańczyków, a w niej pięcioro 
dzieci. Afgańczyków przetransportowa
no do Legnicy, na komendę policji. 

Legniccy policjanci mieli ogromnt? pro
blemy z porozumieniem się z obcokrajow
cami, bo mówili oni tylko swoim j~zykiem. 
Próby nawiązania kontaktu w języku ro
syjskim, a na wet obrazkowym, spełzły na 
niczym. Kilka godzin trwało sprowadze
nie tłumacza z Wrocławia . Gdy na miej
sce przybył głogowski lekilrz Tarluch Se
nat, sprawa sqbko się wyja!iniła . 

- Są mieszkańcami stolicy Kilbulu i 
pobliskiego Jallalmabadu . Twierdzą, że z 
Afgani tanu postanowili uciec z powodu 
toczącej się tam wojny domowej. \V więk
szości to ludzie, którzy przeszli piekło. 
Jeden z nich w nodze ma kulę. Powiedzie
li mi, że mają dość wojny i biedy, i dlate
go postanowili raz na zawsze wyjechać 
z ojczyzny - powied:liał Tarluch Senat. 

W Afganistanie od kilku lat rządzą 
Talibowie - fanatyczni muzułmanie, 
uczniowie szkół koranicznych. Opór im 
nadal stawiają byli komendanci polowi z 
czasów wojny przeciwko radzieckiej oku
pacji. Grupka Afgańczyków, która zna
lazła się pod Legnicą, jak wszyscy ich ro
dacy, są muzułmanami. Boją się jednak 
religijnego ekstremizmu i represji. 

Aby wydostać się z ogarniętego wo
jenną pożogą kraju, postanowili skorzy
stać z usług przemytników. Punktem 
docelowym mial być Londyn. Za usłu-

gę słono zapłaCIli . Jak przyznali, od 4 do 
5 tys. dolarów od osoby, co często sta
nowiło dorobek ich calego życia . Jeden 
z uchodźców przyznał, że sprzedał swój 
dom. 

Uciekinierzy nie wiedzą, kim byli prze
mytnicy, ponieważ przez cały czas mieli 
zamas kO\o'{a ne twarze . Jeden z "przewod
ników" po lugiwał si~ językiem afgań
skim. W wędrówkę wyruszyli przed trze
ma miesiącami. Podróźowali ró7nymi 
srodkami lokomocji, głównie zakrytymi 
cięi.arÓwkami. W ubiegłym tygodniu prze
mytnicy kazali im ukry6 się w lesie. Od· 
jeżdżając obiecali, że za jakiś czas wrócą 
z jedzeniem. Gdy policja odnalazła ich w 
lesie, Afgańczycy byli przekonani, że są 
pod Londynem. Tak im powiedziano. Byli 
tak wygłodzeni, że na komendzie policji 

Bracia w banku 
Głogowski przedsiębiorca oraz jego 

brat - biznesmen ze Wschowy - staną 
przed Sądem Rejonowym w lesznie. Pro
kuratura Okrę~owa w Legnicy oskarżyła 
ich o wyłudzenie 50 tys. zł z Łódzkiego 
Banku Rozwoju, którego prawnym na
stępcą jest BIG Bank S.A. 

Bracia umowę z bankiem zawarli jesz
cze w kwietniu 1991 r. Pożyczka miała być 
przeznaczona na zakup towarow, a jej 7..1-

bezpieczt!niem był weksel. Aby stworzyć 
pozory zapotrLebowania na środki finanso
we, bracia podpisali umowę z firmą, dła któ
rej mieli produkować palety Euro. Taką 
umowę przedłożyli w b.mku. Obaj panowie 
mieli spłacić pożyczkę do lipca tego roku , w 
którym ją brali Nie spłacili jej do dziś. 

Mężczyźni znaleźli sposób na to, żeby 
nie oddawać pożyczonych pieniędzy L. 
udało im się wywieść bank w pole. Założyli 
dwie spółki o tej samej nazwie - tyle że jed
ną w Glogowie a drugą w Szlichtyngowej. 
Przez pomyłkę bankowców na umowie 
została wpisana nazwa firmy z Głogowa, 
a na wekslu ze Szłichtyngowej. Kiedy bank 
domagał się pieniędzy, każda z firm twier
dziła, że to nie ona jest dłużnikiem. 

Kiedy bank pod koniec 1992 r. skiero
wał ostateczne wezwanie do zapłaty do 
głogowskiego biznesmena/który podpisy
wał umowę i weksel oraz wybierał pie
niądze, ten kategorycznie odmówił, twier
dząc, że jego firma nie zaciągała w ban-

ku żadnej pożyczki . Jak się okazało, rze· 
czywiście, formalnie jego spółka zaczęła 
działać dopiero po podpisaniu umowy z 
bankiem ... 

Początkowo jego brat ze Wschowy tłu
maczył, że to on zwrócił się do banku o 
udzielenie kredytu, a jako że często prze
bywał za granicą - formalności załatwiał 
brat. Obaj tłumaczyli, ze za pożyczone 
pieniądze chcieli założyć firmę na Litwie. 
Prokurator uznał jednak, że nie mieli za
miaru am produkować europalet, ani nie 
założyli zagranicznej firmy. Rzeczywisty 
cel, na który potrzebowali pieniędzy, za
taili przed bankiem. 

Biznesmen ze Wschowy zost.:1 .ł dodat
kowo oskarżony o podrobienie rachunku na 
zakup czterech kilogramów tlenku skandu 
od nieistniejącego przedsiębiorstwa Z Wro
cławia . Użył go jako autentycznego, ewi
dencjonując w dokumentacji księgowej i 
przedkładając w urzędach skarbowym i 
podatkowym. Prokurator ustalił, że przeą
siębion.two, którego pieczątka została przy
bita na rachunku, nigdy nie było zarejestro
wane w systemie regon, a numer sfałszo
wano. Na podanej ulicy nie istnieje wpisa
ny numer domu, a numer telefonu należy 
do ... straży pożarnej. 

Brat ze Wschowy zostal tymczasowo 
aresztowany. Obaj wkrótce staną przed 
leszczyńskim sądem . 

(don) 

Biuro 
ogłoszeń 
w Głogowie 

tel. 
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ogłoszeń 
w Lubinie 

tel. 856·51·29 
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w Legnicy jedli nawet bułki z szynką, 
choć zabrania im tego religia. 

• - Afgańczycy pr.lebywają w Polsce nie
legalnie. Nie mają przy sobie żadnych doku
mentów. Ponieważ zapowiedzieli, że będą 
ubiegać się w Polsce o azyl polityczny, zo
staną przewiezieni do Urzędu do Spraw 
Uchodźców w Warszawie. Mają do tego 
prawo, bo w ich kraju mogliby spotkać się 2 

represjami na tle religijnym i politycznym -
powiedz.iał nadkomisarz Mariusz Zieliński, 
rzecznik prasowy legnickiej policji. 

Dzień wcześniej w okolicach Gorzo
wa Wielkopolskiego w podobny sposób 
zatrzymano grupę piętnastu Afgańczy
ków. Na razie policja nie ustaliła, czy są 
jakieś powiązania pomiędzy tymi dwoma 
próbami przemytu przez zielone granice. 

{pJ1 

Odpowiedzą 
za śmierć górników 

LUBIN Prawic dwa lata temu, 
19 grudnia 1998 roku, w kopalni 
"Lubin" doszło do wypadku, w któ
rym zginęło czterech górników. Pro
kuratura postawiła w tej sprawie za
rzuty siedmiu osobom. Dziś przed 
Sądem Rejonowym w Lubinie odbę
dzie się drugie pos iedzenie w tej 
sprawie. 

Prokuratura oskarżyła Kierowni
ka Tobót górniczych, sztygarów i 
przedstawicieli dozoru górniczego. 
Jak wynika z opinii Wyższego Urzę
du Górniczego oraz biegłych, do tra
gedii doszło, bo górników posłano do 
pracy w niedozwolonym miejscu, w 
którym pojaw iI Y się pęknięcia, a strop 
trzeszczał. Te zarzuty potwierdziła 
prokuratura po przesłuchaniach 
świadków . 

Na pierwszej rozprawie miał być 
odczytany akta oskarżenia . Tak się nie 
stało, bo jeden z obrońców złożył 
wniosek o ponowne rozpatrzenie 
sprawy. Adwokat swój wniosek argu
mentował tym, że aktu oskarżenia nie 
można opierać tylko na zeznaniach 
świadków, i przekonywał, że w cza
sie rozprawy, gdy Qskarżeni będą skła
dać zeznania, na sali powinni być obec
ni biegli. Tylko ten ostatni argument 
trafił do prokuratora i dlatElgo zgodził 
się on na przesunięcie terminu rozpra
wy. 

Dziś przed sądem ponownie sta
nie siedmiu oskarżonych. Warto wie
dzieć, że aż sześciu z nich, mimo po
stawionych zarzutów, nadal pracuje 
w KG HM. Prokuratura postawiła im 
zarzuty nieumyślnego spowodowania 
śmierci i zaniedbania obowiązków 
zawodowych. 

((om) 



Najważniejsze jest młode pokolenie 

FOl K BIEOUGNIS 

Jerzy Ostoja-Koźniewski przebywał w Legnicy od 9 do 13 listopada, 
na zaproszenie Wacława Oemeckiego. kanclerza Wyższej Szkoły 
Menedżerskiej. Uczestniczył W uroczystościach związanych ze Świę
tem Niepodległości. Spotkał się także z władzami miasta, studentami 
WSM i uczniami legnickich szkół. 

Z JERZYM OSTOJĄ-KOŹNIEWSKIM, ministrem skarbu 
w ostatnim rządzie pOlskim na uchodźstwie, 

rozmawia Artur Guzicki. 
• Przez trzy i pół roku był 

pan ministrem skarbu Rządu Pol
skiego w Londynie, było to uko
ronowaniem pańskiej długolet
niej działalności na emigracji. 
Gdzie był początek drogi, która 
zaprowadziła pana do rządu? 

- Początek był w Poznaniu, 
w moim domu rodzinnym. Moje 
dzieciństwo przypadło na okres 
pierwszego dziesięciolecia wol
nej Polski, okres, w którym pa
nował powszechny entuzjazm 
dla spraw nilrodowych. Ten en
tuzjazm przekładał się na sposób 
wychowania dzieci. Podam 
panu taki przykład, jak nie chcia
łem jeść szpinaku, to mój ojciec 
używał argumentu, że będę za 
słaby, żeby p6jść do wojska i bro
nić wołnej Polski. Właśnie takie 
postawy kształtowały moje po
kolenie, które w przyszłości zda
wało najtrudniejsze egzaminy. 

• W czasie wojny wstąpił 
pan do Związku Walki Zbroj
nej, później do AK. Był pan 
wtedy bardzo młody. 

- Nawet za młody jak na re
gulaminy konspiracyjnej armii. 
Miałem załedwie 141at, a przeło
żonym powiedziałem, że mam 
16, zresztą w czasie okupacji .wie
lu z nas tak postępowało. Zeby 
mieć możłiwość walki w konspi
racji, doda"Waliśmy sobie kilka łaŁ 
Zresztą, kilka lat później, w po
staniu warszawskim, żołnierza
mi byli znacznie młodsi ode mnie. 

• Tak jak wielu polskich 
żołnierzy, został pan po woj
nie w Anglii. Jak potoczyły ię 
losy młodego emigranta? 

-Musiałem pomyśleć o przy
s2'Jości. Jako żołnierz miałem pra
wo do stypendium i podjęcia stu
diów na jednej z tamtejszych 
uczelni. Skończyłem Wyższą 
Szkolę Nauk Politycznych i mu
siałem zająć się pracą zarobko
wą . Imigrantom nigdy nie jest 
latwo, dlatego imałem się róż
nych zajęć. Pracowałem głównie 
w handlu . Później założyłem 
swoją firmę, dzięki której z cza
sem udało mi się uzyskać nieza
łeżność i w większym stopniu 
skoncentrować się na działalno
ści w polskich organizacjach spo
łecznych i politycznych. 

• Wstąpił pan do Ligi Nie
podległości Polski. Dlaczego 

związał się pan z obozem pił
sudczyków? 

- Była to naturalna konse
kwencja mojego wychowania . 
Mój ojciec był piłsudczykiem i 
koncepcja państwa polskiego 
lansowana przez ludzi Marszał
ka była mi zawsze bardzo bliska. 
Dlatego nie widziałem dla siebie 
innej drogi, jak związanie się z 
tym ugrupowaniem. Dzięki za
angażowaniu, z czasem staną
łem na jego czele i zostałem po
wolany przez premiera Szcze
paniaka do rządu na stanowisko 
podsekretarza stanu. Później 
zostałem ministrem skarbu. 

• Młodemu pokoleniu Po
laków rząd londyński kojarzy 
się raczej z czasami wojny i 
generałem Sikorskim, niewie
lu młodych ludzi wie, dlacze
go przez te wszystkie łata rząd 
na uchodźstwie trwał pomimo 
braku oficjalnego uznania 
przez inne państwa. 

- Wyjaśnienie ~tego fenomenu 
jest możliwe tylko jeśli przypomni
my sobie zapis, jaki istniał w 
przedwojennej konstytucji nasze
go państwa. Otóż było tam zapi
sane, że na ''''YPadek okupacji kra
ju i niemożności przeprowadze
nia wolnych wyborów, władze 
państwa mogą działać na emigra
cji aż do czasu odzyskania przez 
Polskę suwerenności. Każdy pre
zydent miał prawo mianować 
swojego następcę. Gwarantowa
lo to ciągłość władzy, a co za tym 
idzie ciągłość niezależnego pan
stwa. Taka sytuacja nastąpila w 
1946 roku i trwała do grudnia 
1990, kiedy to prezydent Kaczo
rowaski na Zamku Królewskim w 
Warszawie przekazał insygnia 
władzy pańsnvowej pierwszemu 
prezydentowi, który został wybra
ny przez naród w powszechnych 
i wolnych wyborach Wtedy też 
zakończyła się misja rządu emi
gracyjnego. Utrzymanie struktur 
władzy państwowej przez 
wszystkie lata, kiedy w Polsce pa
nował ustrój komunistyczny, było 
po prostu wypełnieniem zapisu 
konstytucji i naszym moralnym 
obowiązkiem. Trzeba pamiętać, 
że konstytucja je:;t fundamentem 
każdego państwa. Przez ten cały 
czas chodziło o utrzymanie dągło
ści państwa polskiego. A poza 

tym, to na barkach czlonków na
szego rządu spoczywał obowią
zek informowania wolnego świa
ta o tym, co dzieje się za żełazną 
kurtyną· 

• A czy działanie na emi
gracji, w warunkach braku 
uznania na arenie międzyna
rodowej i ograniczonym kon
takcie z krajem nie wywoływa
ło poczucia całkowitej izolacji? 

- Kontakty z krajem rządu lon
dyńskiego przez ten cały czas ist
niały. ByŁy one co prawda ni~or
malne, ale dość intensywne. Po
dobnie było z naszymi kontakta
mi z przedstawicielami rządu bry
tyjskiego. Istniał zwyczaj, że naj
starszy parlamentar-lysta zasiada
jący w an~elskim parlamencie byl 
Jednoczesnie nieoficjalnym amba
sadorem Wielkiej Brytanii przy 
naszym rządzie. Zdarzały się sy
tuacje,kiedy to polscy ministrowie 
rządu londyńskiego byli proszeni 
o konsultację w sprawach polity
ki wobec komunistycznych władz 
PRL. Działo ię tak na przykład 
przed wizytą pani premier Mar
garet Tchatscher w Warszawie. 

• Sprawowanie urzędu w rzą
dzie londyńskim było działalno
ścią społeczną, za która nie szły 
żadne wynagrodzenia i profity fi
nansowe. Jakie były źródła finan
sowania działalności, na przy
kład opłacenie czynszu za zaj
mowany budynek, opłaty za ener
gię i tym podobne koszty? 

- Faktycznie, nasze funkcje 
były honorowe, co więcej - spo
czywał na nas obowiązek płace
nia stałego podatku, pieniądze te 
były podstawą finansowania 
działalności rządu. Skarb naro
dowy to nic innego, jak dobro
wolne podatki płacone przez 
Polonię z różnych krajów Euro
py zachodniej i Stanów Zjedno
czonych. Te pieniądze były pod
stawą finansowania naszej dzia
łalności. O tym, żeby sprawując 
urząd czerpać jakieś korzyści, 
nawet nie mogło być mow)'. Każ
dy z nas musiał mieć jakieś źró
dło dochodów, które dawało 
utrzymanie jego rodzinie. Ja pro
wadziłem firmę konsultingową . 

• Czy po przekazaniu insy
gniów władzy Lechowi Wałęsie 
i zakończeniu działalności emi
gracyjnego rz~du jego członko
wie zaprzestali pracy na rzecz 
środowiska polskiego? 

- Nie. Na bazie środków finan
sowych rządu powołana została 
fundacja, której zadaniem jest 
wspieranie kultury polskiej. Polo
nia rud Fundacion Trust, której 
patronuje ostatni emigracyjny pre
zydent, pan Ryszard Kaczorowski, 
funduje na przykład stypendia, 
dzięki którym polscy naukowcy 
mogą prowadzić badania w bry
tyjskich archiwach. Wspieramy 
także działalność wydawniczą. 

• Jak dzisiaj, z perspekty
wy swojego doświadczenia i 
jako człowiek żyjący nadal poza 
Polska, ocenia nasze szanse na 
roz.w~l i powodzenie kraju? 

- Zeby Polska znormalniała w 
sensie demokracji i gospodarki, 
potrzebne są jeszcze dwa poko
lenia, ale pod warunkiem że do
brze wychowacie swoje dzieci. 
Dobrze to znaczy w duchu pa
triotyzmu, ale i jednoczesnie w 
sposób otwarty na ś,·.,.iat, co wca
le się wzajemnie nie wyklucza. 
Jeżeli tak się stanie, to szanse 
Polski na dołączenie do grona 
najzamożoiejszych krajów świa
ta są bardzo duże. Bo trzeba pa
miętać, że najwazniejsze jest za
wsze mlode pokolenie. 

• Dziękuję za rozmowę. 

Konkrety Polkowickie 

Gra pozorów czy wojna? 
Związkowcy grożą zarządowi 

Polskiej Miedzi sporem zbio
rowym. Zarządy Związku Za
wodowego Pracowników Prze
mysłu Miedziowego i Związku 
Zawodowego Pracowników Do
łowych domagają się rozpoczę
cia wyboru przedstawiciela za
logi do zarządu KGHM. Uważa
ją, że niedopuszczalne jest, aby 
wbrew oczekiwaniom załogi od 
trzech lat celowo uniemożliwia
no jej skorzystanie z prawa wy
boru członka zarządu. 

- Sądzimy, że uporczywe i 

świadome łamanie prawa 
pracowników do wyboru człon
ka zarządu ma uniemożliwić 
zalodze wgląd w sprawy i dzia
lania zarządu spółki. Skutki tej 
blokady i chorobliwej hermety
zacji zarządu są widoczne w 
wyprowadzaniu z KG HM pie
niędzy na wątpliwe i podejrza
ne cele oraz w biznesowych kon
taktach z osobami podejrzanymi 
o powiązania z mafią - twierdzi 
Ryszard Zbrzyzny, przewodni
czący ZZPPM. 

Związki żądają zaprzestania 
finansowania Telewizji Familijnej, 
bo ich zdaniem przedsięwzięcie to 
jest wątpliwe pod względem eko
nomicznym i ma wymowę poli, 
tycznego, prywatnego interesu. 

- Udzial KGI IM, wynoszący 
52 mln zł, oznacza wyciągnięcie 
z kieszeni każdego pracownika 
KGHM trzech tys. zł, bez stwo
rzenia w regionie jednego miejsca 
pracy i bez gwarancji zwrotu za
in westowan ych pieniędzy - twier
dzi Zbrzyzny. - Srodki na tełewi
zję KGHM Metale SA uzyskał ze 
sprzedaży sp6łek wytwórczych, 
od lat związanych z KGHM, ska
zując ich załogi na niepewny los. 
Nie ma pieniędzy na tworzenie 
miejsc pracy, czego dowodem jest 
wycofanie się KGHM z Legnickiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 
Zarząd KGHM nie wykazuje za
interesowania finansowym wej
ściem w lubińską część strefy. 

Zdaniem związkowców, nie 
ma uzasadnienia do dalszej pry
watyzacji spółki. Oddanie 
KGHM w obce ręce uznają za 

pozbycie się ważnego 
dla kraju źródła dewiz 
i dopuszczenie do pogłębienia 
deficytu w obrotach pienięż
nych. Związki dały zarządowi 
KGHM czas do 14 Jjstopada na 
pozytywne załatwienie żądań. 
W przeciwnym razie grożą wsz
częciem sporu. 

Jerzy Pietraszek, rzecznik 
Polskiej Miedzi, twierdzi, że roz
poczęcie procedury wybierania 
przedstawiciela pracowników 
do zarządu półki leży w kom
petencjach rady nadzorczej. Re
gulamin wyboru mówi, że uru
chamia się ją nie później niż trzy 
miesiące przed upływem kaden
cji zarządu, która upływa w 
2002 roku. 

- Regulamin przyjęła rada 
nadzorcza, pracowali nad nim 
przede wszystkim członkowie 
rady nadzorczej reprezentujący 
związki zawodowe. Zadaniem 
członków zarządu jest zarządza
nie, a nie dawame "wglądu w 
zarząd". W radzie nadzorczej 
trzech członków wybrała zało
ga. Obecny zarząd wielokrotnie 
wychodził naprzeciw oczekiwa-

niom załogi, rozwiązując pod
noszone przez nią kwestie przed 
zaistnieniem sytuacji konflikto
wych - powiedział Jerzy Pietra
szek. 

Zdaniem Pietraszka, w spra
wie Telewizji Familijnej, ostatnio 
nie było nowych faktów, uzasad
niających wystąpienie związ
kowców. Sprawę uznano juz w 
sporze zbiorowym prowadzo
nym na przełomie 1999/2000 
rok za kwestię fInie będącą 
przedmiotem sporu". KGHM nie 
jest inwestorem w TF. Jest nim 
KGHM Metale, a podawane 
kwoty są nieprawdziwe. Zam
westowano 26 mln zł, przy spo
dziewanym dobrym zwrocie ka
pitału. Nie jest prawdą, że 
KGHM Metale S.A. uzyskały pie
niądze ze sprzedaży spółek 
swych "starych" spółek. Sprze
dano udziały w Krakowskiej Fa
bryce Kabli. 

Rzecznik twierdzi, że KGHM 
Metale S.A. wycofała się z pla
nowanej inwestycji w LSSE z 
powodu stanowiska zagranicz
nego partnera, który zamierzał 
uruchomić tam produkcję rur 
miedzianych w otulinie. Jeżeli 
chodzi o tzw. lubińską część 
LSSE, to KGHM zainteresowany 
jest dobrymi projektami, wyma
gającymi zaangażowania finan
sowego, ale do tej pory 

zaden taki projekt 
nie wpłynął 

PieŁraszek podkreśla, że zapo
wiadana przez Ministerstwo 
Skarbu sprzedaż pakietu akcji 
KGHM jest kwestią. która leży w 
kompetencjach wła 'cicieli i nie 
podlega komentarzom ze strony 
spółki. Dobra sytuacji KGHM po
zwala myśleć o jej aktywnym 
udziale w ewentualnych proce
sach konsolidacyjnych w branży 
miedziowej, nie ma to nic wspól
nego z zapowiadaną sprzedażą 
lO-procentowego pakietu akcji 
KGHM. Wypowiedź przewodni
czących związków w tej sprawie 
jest mieszaniem rzeczy, ignorowa
niem zasad Kodeksu Handlowe
go i publicznego obrotu papiera
mi wartościowymi. Ignoruje się 
fakt, że to KGHM może rozważać 
przejmowanie innych firm, a rue 
odwrotrue oraz fakty związane z 
rozwojem hut w KGHM, w któ
rych prowadzone są ko ztowne 
inwestycje modernizacyjne. 

- W pierwszych dniach paź
dziernika tego roku plan tech.nicz
no-ekonomiczny spółki na rok 
2000, zakładający produkcję 478 
tys. ton miedzi elektrolitycznej, 
został skorygowany, m.in. z uwa
gi na rozwiązania umożliwiają
ce wzrost pr dukcji do 485 tys. 
tom miedzi już w tym roku. Huta 
"Legnica", zaprojektowana na 
produkcję 80 ty . ton miedzi, 
obecnie produkuje 93 tys. ton 
Dodatkowo, w ciągu najbliż
szych pięciu lat istnieje możli
wość podniesienia produkcji do 
104 tys. ton rocznie. Wobec po
wyżej przytoczonych faktów 
wystąpienie posła Zbrzyznego i 
przewodniczącego Młynarczyka 
ma osobliwy i prowokacyjny cha
rakter - twierdzi Jerzy Pietraszek. 
- Nie zawiera niczego, co wyma
gałoby rozważenia w jc'lkimś nad
zwyczajnym trybie i obliczone 
jest głównie na efekt medialny_ 

Jadwiga Wardach 



Powiat, ZGZM, LSSE 

OCENIĄ 
I PORADZĄ 

Ocena ogólnych za
grożeń w powiecie 
polkowickirn będzie 
tematem spotkania, 
które odbędzie ię 
w najbliższym tygod
niu w starostwie po
wiatowym. 

Na spotkanie, które ot
worzy Marek 1iamś, sta
rosta polkowicki, ~ 
zapt"OOreni bunImtrz.owie, 
~jtoMe orcłZ przedstawi
ciele służb i organizacji 
z terenu powiatu. Pod:zas 
konferencji będą porusta-
00 takie tematy jak zagr0-

żenia re strony :zbiornika 
Żelazny Moo. oraz plany 
reagowania ~go ł 
opracowane przez gminę ~ 
i powiat, a także plany .l! 

prz.eciw~ 
gminnych komitetów. 
Uczestnicy ocenią ro.v
nież zagrożenia pożarowe 
i działania profilaktyczne 
na terenie powiatu, a tak-
że stany sanitarno - epi<Je.
mologicz:ne oraz sanitar -
no - wetetynaryjne. Poru
SU! także problem bezro. 
bocia w powiecie i będą 
zastanawiać się nad ptZC

ciwdziałaniem temu zja
wisku. 
Anna o.~adczuk 

CZUWAJ! 
Przyjaciele Harcerstwa 

Powiatu PoIkowick:iego 
spotkali się po raz kolejny. 

Rada Przyjaciół Harcer
stwa Powiatu Polkowickie
go działa już od ponad nr 
ku. W Radzie jest około 40 
osób. li<zba ta ciągle się 
zwiększa. przyjmowani są 
nowi członkowie. Wczoraj 
pnyjęto kolejne trzy <roby 
- Wiesława Wabika, wice
bllIIłlNI7.a PoIkowic, Tere
sę Olszewską, dyrektor SP 
ml oraz Dorotę lłzmie
Iewską, kierownik \\)'dzia
łu Oświaty Urzędu Gmi
ny. 

Na spotkanie pn:ybył 

pIZedstawiciel Dolnośląs
kiej Rady Przyjaciół Har
cerstwa oraz komendant
ka chorągwi dolnośląskie
go Związill Harcerstwa 
Polskiego. Plan na p~ 
rok zakłaCla buro.vę bazy 
w Ostrowie, organizację 

siódmego pa.eg1ądu twór
czośd zuchów i harcerzy, a 
także współpracę z więk
Slł.*ią polkowickich orga
nizacji 
ArmCkrlLnk 

Pomór9NiJt to niezwy/de niebezpiec:zna 
chorobazwief%ęca, która przełrzeblła stada 
wnlelcł6tych państwach EuropyZachodniej 

Pomór 
Monika Szatkowska 

Ostatnio na pomór 
padlo w Holandii 14 
milionów 'wiń, a w 
Niemczech - 2 miliony 
W związku z tym, że 
istnieje realne zagro
żenie zawleczenia tej 
choroby na teren wo
jewództwa dolno 'ląs

kiego. Przeprowadzo
no kontrolę w powie
cie polk.owlckim, ma
j ącą wykryć ewentual
ne przypadki zachoro
wań. - Skontrolowaliś
my dziewięć ferm 
trzody chlewnej. na 
żadnej nie stwierdzo
no żywienia odpadami 

1b zwierze wygląda na zdruwe ... 

kuchennymi - infor
muje Krzysztof Kier
nożycki, Powiatowy 
Lekarz Weterynarii . -
Nie stwierdzono wy
stępowania pomoru 
świń na tcrenie powia
tu - zapewnia Kieroo
życki. - Kontrola wyka
zala na niektórych fer
mach braki lub zbyt 
maje i10 ci środków 

. dezynfekcyjnych oraz 
uszkodzenia ogrodze
nia. Polecono w trybie 
natychmiastowym usu
nąć wszystkie niedo
ciągnięcia w tym za
kresie - dodaje. 

OFERUJEMY 
Najskuteczniejszą reklamę na łamach 

Gazety Polkowickiej 

~
oszenia drobne 

O oszenia modułowe 
panie reklamowe 

Tanio 
l 

Skutecznie 
Przyjdź (Polk.owice, Ryąek 1, pokój 303) 
ZadZwon (8474157 lub ~474159) 

Chcesz dotrzeć do 50 tysięg klientów w każ
dym tygodińu? 

WIEMY 

JAK TO 

ZROBIĆ! 

(j<d)'Tl) f'T1~d>12\Iiicicl OP 
n. I}'I1kll reld.,mawym) 

fi 
; 

~ 
~ 

7 
Z Helmutem Hocke, dyrektorem ds. produkcji o przyszłych 

projektach firmy Sitech, rozmawia Anna Osadczuk 

Będzie praca 
Wywiad 

- Jesz.cz.e w lipcu mówiło się 
o dwóch projektach. Była to produkcja 
siedzeń do aut Colorado - wspólnego 
projektu Porsche i Volkswagena oraz 
produkcja siedzeń do Transportera 
T5. Jak dzisiaj wyglądają te plany? 

- BędcJ one realizowane. W prq
szJym roku w lecie będziemy rozpo
czynać produkcjy piem zych krzeseJ. 
Ajuż na początku roku bt(dziemy pro
dukować siedzenia do dwudr.zwio
wych samochodów Vołk.<.wagen Polo. 

o To już tIZeci projekt. 
- Tak, a czwartym, nowym projek-

tcm jest również polo dwudrzwiowe, 
które: będzie produkowane w Bratys
ławie. 

- Trzy z czterech nowych produkcji 
będą realizowane w Polkowicach. Czy 
można spodziewać się nowych miejsc 
pracy? 

- Tak, nowa produkcja jest .~j']e 

związana z nowymi etatami. Niestety 
nic możemy jeszcze określić ile będzie 
tych nowych miejsc pracy, bo jest tv 
związane oczywiście z krzywą produk
cji. Na dzień dzisiejszy możemy mó
wić mniej więcej o tu nowych etatach. 

Z niczego coś 
Pisali'my w ubiegłym tygodniu o konkursie na najlepszą inicjatywę po
łeczną· 
Jedną z inicjatyw wsi Jabłonów, która zwyciężyła w rywalizacji dziewięciu 
wio ck, je t stworzenie boiska z prawdziwego zdarzenia. Co było wcze ~ niej 

- zobaczcie sami. 

L-____________________________ ~~ ________ ~ ____ ~~ 

Przed ... 

i po. 
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POGOTOWIA 
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Gato.ve 992 
Energet)al1e 991 
WOOocillh'OWC 995 
Ratunkowe 999 
Policja m 
Straż Mq;ka 986 
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APTEKI 
PoIkowi;e 

ul. Kominka Sa 
tel, 845..{)2-64, 
ul. Moniuszki 3a 
tel. 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91, 
ul. Konunka 7 
tel. 845-02-01, 
ul. Browarna 14 
tel. 847-46-17 
Gtębocice 

ul, Ołogowsk1ł 3 
tel. 831-54-71 
Cllocian6o.v 
ul. Wesola L2 
tel. 818-55-36 
uJ. Zeromskiego 2 
tel. 818-55-54 
Przemków 
Pl. Wolności 12, 
teJ. 831-93-25 
ul. Długa 3, 
te), R31-97-L3 
Radwanice 
ul, Przemysłowa 7, 
tel. 831-13-06, 

DYŻURY APTEK 

Pdkmi:e 
lW-2711 u)J«nrinka 5a 
27.11-04.12 ul MooiJ.&ki lV2 
Pm:m1ró.v 
uL~ 
teJ. 831-97-11 
!OO. 9.00-15.m 
rdz. 9.oo.1J.OO, 
plwmm, 
teJ. 831-93-2S 
:re 8.00-15.m 

POSTÓJ 
TAKSÓWEK 

Polkowicc W41.ffi 

LECZNICE DLA 
ZWIERZĄT: 

Polkowice 845-24-67 
845-06-66, 845-13-75 
Gawotzyce 831-62-24 
Radwanice 831-16-00 

831 1916 
Chocianów 818-52-15 

INFOMACJE 
telefoniczna 
miejscowa 913 
zamiejscowa 912 
biuro napraw 924 
zeg~a 926 
budzenie 917 
tel. zaufania 988 

Członkowie Rady Połączonych Samo
rządów, uczniowie Gimnazjum nr l 

i Szkoły Podstawowej nr 4 w 
Polkowicach wyjechało na 

pięciodniowe warsztaty do Sobótkj 

Warsztaty 
pod Ślężą 
Justyna Tormcka 

Ich opiekunkami by- dnia Andrzej Ferenc, 
ły panie Małgorzata profesor Uniwersytetu 
Wacińska i Maria Wrocławskiego prze
Dziadkiewicz. prowadził zajęcia ,,sz-
Przejeżdżając przez koła i inne instytucje z 

Wrocław uczestnicy nią współpracujące" 

warsztatów zwiedzili dające obraz instytucji, 
m. in. Panoramę Ra- które współpracują z 
cławicką, Mie zkaU w gimnazjum i spraw, z 
Schroni ku Szkolenio- którymi można się do 
\;")'m ZHP tuż przy nich zwracać. 
Slężańskim Parku Dzięki tym warszta
Krajobrazowym. Czas tom młodzi sam orzą
upływał nie tylko na dowcy zyskali bardzo 
zajędach, warsztatach dużo. · "Nauczyliśmy 
i ciężkiej pracy, ale się: pracować w gru
także na wspólnych za- pie, słuchać gdy inni 
bawach przy ognisku i mówią, lep zej wspól
na wycieczkach, Efek- pracy z innymi ludź
tem warsztatów było mi, dostrzegać dobre 
wyłonienie przewodru- porny /y innych, po
czącej SU, którą za ta- dejmować jak najlep
la Marta Bejma oraz sze decyzje, argumen
zastępców - Justyny tacji, negocjacji. Po
Tomickiej i Alicji Pi- znaliśmy: swoją war
jewsldej. Utworzono tość, siebie a mych , 
także ekcje i ustalono swoje zainteresowa
ich liderów: sekcja roz- nia, w pełni to, czym 
rywkowa (Malwin a jest odpowiedzial
Czereda), negocjacyj- no ' ć. Odkryli'my w 
na (Marta Bejma), sobie: zdolności przy
medialna (Michał Wy- wódcze, odwagę, pew-
opal), finansowa (Ali- no 'ć siebie. Nabrali

cja Pijewska), charyta- śmy: zaufania do ko
tywna (Ju tyna Tomic- leżanek i kolegów, 
ka), redakcyjna (Do- chęci do pracy. Zy
minik Trzmielewski), kali ' my: masę no
artystyczna (Anna wych pomysłów i pew
Krasicka) i problemo- no ' ć siebie" - podsu
wa (Magda Lam- mowali uczestnicy 
brych), Ostatniego war ztatów. 

MAMO, TATO NIE BIJ 

~rganizowany zostal przez grupę teatralną 
AntIdotum. Był on kontynuacją akcji przeciw 
przemocy zorganizowanej przez M1odzieżową 
Radę Miejską· 
Anna Osadczuk 

, 
ora 

z 
Był pią.tek. Okolo godziny 19 polkowickie ulice opustoszały. 

WIatr smutno gonił Ii~cie po jesiennych ulicach. Ale 
w Polkowicach była też prawdziWie letnia oaza. Jak to 

możliwe w listopa~zie? Po prostu - na estradzie wystąpiła 
wspaniała grupa Golec uOrkiestra 

Organizatorzy z Pol
kowiclJego Ośrodka 

Kultury Sportu i Rekre
acji ami okrzyknęli ten 
koncert mianem "mile
nijnego". Aula Forum 
Ze polu Szkół zapełniła 
ię po brzegi. Z central

nej części sali usunięto 
krzesła, aby fani mogli 
ię pomieścić, Kiedy o 

godzinie 19 "Golce" nie 
wyszli na scenę, znie
cierpliwiona publicz
no' Ć zapraszała zespół 
gromkimi brawami. 
Opóźnierue nie było du
że. a "winowajcą" był 
polkowicki Aquapark 
k1órym muzycy się za
chwycili. Zabawili tam 
przeszło trzy godziny, a i 
tak wychodzili z bólem 
sc.;rca, 

W końcu pojawili ię 
na cenie. Zaczęli ostro 

,od żywiołowego 

"Scierniska". Tłum. w 
któtym do trzec można 
było wielu przed tawi
cieli "star zej m.łodzie
ży", rytmicznie p dska
kiwał i bez oporu po<!
dawał ię namowom 
bliźniaków do fanta
stycznej zabawy. Muzy
ka Golców jest rado na i 
przebojowa, dlatego nie 
dziwi, że cala sala bawi
ła się wspaniale wy pie
wując razem z m 
mi słowa wszystkich pio
senek. Nie obyło się 

oczywiście bez bisów, 
podczas których ponow
nie usłyszeliśmy naj
większe'przeboje chłop

ców z Milówki: "Lornet
ka", "Słodycze" i "Ścier
nisko". Powolt ze ceny 
ewakuowali się członko
wie ze polu i przemiły-

mi życzeniami "dużo 
zdrowia i spełnienia ma
rzeń" pożegnał w zy ·t
kich Łukasz, Sympatia l 
urok bliźniaków z Mi
lówki zniewoliły w. zyst
kich. 

Golce wszędzie przyj
mowani są z radością· 
Często też spotykają l1a 
swojej trasie koncerto
wej ooków bliżrzej 
lub d szej rodziny, Nic 
inacz . było i w Polk~)
wicacn. Do więzów krwi 
przyznaje się Henryk 
Pawlus nauczyciel 
ucząCX w SP 3. który 
jest... wujkiem Łukasza i 
PawŁa. lh dzięki niemu 
udalo się zamienić z ze
społem kilka słów przed 
koncertem. 

- Najbliższe plany? 
Paweł: - Grać. 'piewać 

i bawić ludzi, :K.11endarz 
kon rto\~' na przysz~r 
rok mam, już zapelnio
ny, 5 tycznia wydajemy 
muzykę do filmu Juliu
sza Macbulskiego pt, 
,,Pieniądze. to nie 
wszystko', w którynI " 
roli gJÓMlej gra Marek 
Kondrat Póin.icj zahie
ramy ię za kolejny film 
i za kolejną płytę. 

_ Wydaliście dwie pły_ mIodzi, na doda-
ty, kiedy kolejna? utalentowani j obie-
Paweł: _ Już wyszła na- i trąbimy razem 

lIZeQ8 ~ pt. ISZ(!T1
1
1
la
ll pożar. Teksty pi-

. z (' U 'I 'c- sami. muzykę 
strą" - je t to muzyka ujemy ami, 
dla ducha i ciala. Dodi1c- wydajemy sami, 
kiem do każdej p/y t)' 
jest bardzo mil)' i SJ7n- ami. 
pa tyczny prezencik. ale - A czym jest muzyka? 
nie powiem jaki. Trzeba Paweł: - Muzyka jeM 
iść do klepu, l..rupić i zo- to, aby /agodziJa oby-
baczyć. cieszy/a, ba"ila, 

Luka z: _ Prawdziwe vaaO\:4mł od czasu do 
., . frasowa/a i umar-

.,"Y.l Cle moka" Golec My ideologii do 

zajmujemy 

• 
I Tekst i zdjęcia: 

Daria Berezowska 

tego, co robimy nie do
rabiamy. 

- Jak można was roz
różnić? 

Łukasz: - No, na pew
no po koszulach, albo j 

nie, na pewno po 
.I>podniach, albo i nie. 
ale na pewno po butach. 
albo i nie ... 
Paweł: - A już [Ja pew

no po im trumentach -
Luka z ma cz~m'ona 

trąbkę, a jtł mam srebr~ 

ny puzonik. oczywiście 
d/ugo ć tych instrumen
tów też . i~ różni, tam 
jest 5 m, a ja mam 2,5 m 
~c po tym na bank 
można nas rozpoznać. 

- Kto pisze teksty, a 
kto komponuje? 
Paweł: - Teksty do na

szych piat:nek piszą 

czteI}'osoby: PaweJ Go
lec, Łukasz Golec, nasz 
starszy brat RafaJ Golec 
j jego żona Olga Golec, 
Co do muzyki to w 
g!6wnej mierze my się 

zajmujemy tą materia. 
- W jednej z piose~ek 

śpiewacie o kwaśnicy, co 
to jest? 
Paweł: - KW;Jśnicajc t 

tv jedna z 200 regional
nych potraw typowo gó
ral. kich. Mamy dwa ro
dzaje A'waśniey - bia/ą i 
CZCIWom.ł. Jcst to potra
wa robiona z kiszOIJej 
kapusty bialej lub czer
wonej. Czasami czenvo
ny koJorwynika 2 dodat

ku czerwonych 
buraczków do 
ugniatanej noga
mi w beczce ka
pusty, 
Łukasz: - Naj

lepsza kwaśnicć} 

je·t przy trady
cyjnym świniobi
ciu, gdzie wszyst
kie potrzebne 
odpady ze świni 
dodajemy do tej 
zupy uszy. 
ogon, ryJo, pod
gardle, wątrób
kę, żeberka. Jest 
to tlusla, ostra j 

zdrowa zupa. 
- Czym zajmu

jecie się w chwi
lach wolnych" 
Paweł: - Jeste

śmy tuk zbocze
ni... może nie -
skażeJli tą muzy
ką, że nawet w 
chwilach wol
nych 'ię nią zaj

mujemy_ 
Łukasz: - Nie ogląda

my telewizji, nie lu
chamy radia, nie czyta
my gazet, v.y!ączamy 
telefony j idziemy w gó
ry. 

- Co mówią o was lu
dzie z waszej miejsco
wości? 
Łukasz: - Są z nas 

dumni i szczycą się na
mi. 
Paweł: - A najbardZIej 

szczyci się nami na 'za 
mama. 

, 

Dzień jedności 
Daria Berezowska 

Jubileuszowy Dzień 
JedrJ.c&i Odnowy w Du
chu ŚWiętym w Polkowi
cach 7OO:ał wrganizowa-

rr; przez Katolicką Gru
pę Modlitewną Owy-
1lJ:lat}'t':lnej Odnowy w 
Durhn ŚWiętym ,,Nad
chodzi Król" i ks. Maria
na Kopko, proboszcza 
parafii p.w. Matki Bożej 
Królowej Polski 

-Naszagrupa spotyka się 
od 15 lat i liczy sobie obec
nie {XJnaD laJG5Ób. W kEż
dy piątdc o goc.lz. 19.30 w 

dnia obchodów Jubile
uszowego Dnia Jedności 
w kci.cick p,w. Matki B0-
żej Królowej Polski spe-

W'p6lna modhtwa i \picw 

cjalnie przybyla na to spo
tkanie Grupa EWd:lgeJi
zacyjna z Częstochowy 

wyświeililn film pl ,,Je
zus". Po filmie odbyła się 
Adoracja Najświętszego 

Sakramentu zakotlczona 
Apelem Jasnogórskim. 
Drugi dzień świętowania 
rozpoczą1 się Koronką do 
Miłosierdzia Bożego 

i Mszą Świętą, po której 

Roman Lcń~'2uk. lider polkowickiej grupy modlitewnej 

l«IDele p. w. Matki Bożej 
Kr6k:Mej Polski spotykamy 
się na w.;p61nej modlitwie, 
na którą ~ zapra
szamy -~ ROO18J1. 
I..eńc2l.łk, lider grupy. 

-Celem nadJzędnym ta
kich spotkm1 jest przybl.iżt;}
nie Je:wsa pacz wspólną 
modlitwę, śpiew i pracę 
poleczną -powiedziaJ ks. 
Marian Kopko. 

Pock::zas pleIWSZego 

odbyła się ~1na modli
twa przeplatana świadec
twami i pantomimą 

przedstawioną przez Die
cezjalną Grupę Ewangeli
zacyjną z Boguszowa 
Gorce i Witkowa Jubile
uswwy dzień Jedności 
Odnowy w Duchu Świę
tym zakończył się Agappą 
paygotowaną przez 
Cllonkówwsp6lnotyw no
wym Domu Parafialnym. 

Informator 
kulturalny 
KINO 

Polkowice: 

"Ja, Irena i Ja" 

23 - 26 li topada 

godz 18, 20.15 

"Droga do Eldora

do" 

29 -30 listopada 

godz. 8,15, 10,15, 

12.15, 16 

"Trzeci cud" 

30 listopada godz. 
18,20,15 

ZABAWY 

Polkowice: 

Andrz\!jki 

24 li. topada od godz. 

20 do 1, restauracja 

Marion. 

Organizatorem an
drzejek jest POKSiR 
i restauracja Marion, 
bile ty (100 zł od pa
ry) do nabycia w re
stauracji. W cenę bi
letu wliczona je:;! 
konsumpcja. Zabawa 
przy akompaniamen
cie zespole muzycz
nym. 

WYSTAWY 

Polkowic~: 

"Na dnie duszy" 

wystawa rysunku 
Pawła Mąki 

Od 2 do 30 listopada, 
DK 
Chocianów: 

Wystawa prac pla-
tycznych wykona

nych przez dzieci na 
warsztatach plastycz

nych we wrześniu. 

Od 2 listopada, 

CHOK 

KONKURSY 

Polkowice: 

"Zaczarowana dro

ga" dla dzieci w wie

ku od 6 do 13 lat. . 

UWAGA 

W każdym ośrodku 

kultury odbywa się 

szereg różnorodnych 
zabaw, gier, warszta
tów, konkursów dla 
dzieci, młodzieży l 

dorosłych, 

I 



Mikser 

JAKIE TO MIEJSCE? 
Prawidlowe rozwiązanie: Bank Spółcizi lezy przy ul 

Thrgowej. Zv.yciężyła Marta Jakubowska z Polkowic. 

Odpowiedzi pro im)' przysyłać na kartkach poczto
wych na adres rOOakcjL 

AQUA 
PARK 
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w ~ t}gOdniu W konkursie "Śrni.ed1 
to zdrcmie"ZW}tiężyłafotografia Hubi

szallldomira Z lbJkowic. 

w redakcji 
A myczckamy na ~zdjęcia 

Sponsorem nagrody jest POKSiR 

Wróżby kawalerskie podczas 
katarzynki, to swego rodzaju 

uzupełnienie andrzejek, podczas 
których wróżq sobie panny 

Katarzynkowe 
wróżby 
Adrianna Jakubowska 

Odprawiane są w wigi
lię świętej Katarzyny, czyli 
24 listopacla. Je.sli:'Ze sto lat 
temu w Pok:e w tym dniu 
chłopcy zwracali szczegól
ną uwagę na nocne sny. 
Biała kura wróżyła pa
nienkę, c:zama - wdcMrę, a 
kura z ktrrczętami nieza
leżnie od baJv..y -wdowę z 
wieloma dziećmi, SO\Na -

babę mądrą, ale ponurą i 
paskudną. Siwy koń zapo
wiadał dozgonne kawaler
stwo. Aby przyszła żona 
przyśniła ię w naturalnej 

~taci, kawalerowie pod
kładali sobie pod głowę 
halkę albo v..ycierali się 

spódnicą. Jeśli w Boże Na
rodzeme zakwitła gałązka 
wiśniowa, wróżyła, re śnią
C! stanie na ślubnym ko
bi rru z wymarzoną pan
ną. Najpospolitszą metodą 

WI'ÓŻellia było v.yciąganie 
spod poduszki kartek z im
ionami dziewcząt Wróżba 
ta znalazła odbicie w przy
słowiu: ,,Na świętej Kata
rzyny są pod poduszką 
dziewczyny". 

MłODZIEŻOWA RADA MIEJSKA 

dziękuje za pomoc 
przy w p6łorganizacji happeningu 

"MAMO, TATO NIE BIJ": 

GRUPIE 1ETRAlNEJ ANTIDOTUM 
DYREKCJI ZESPOŁU SZKÓŁ W POL 
KOWICACH 
KOMENDZIE POWIA1DWEJ POllCJI 
W POLKOWICACH 
URZĘOOWI GMINY POLKOWICE 
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Horoskop 
BARAN 
Uważajcie gdzie parkujecie, bo jeśli swoim zwycza

jem staniecie na zakazie, policjantowi będzie bardzo 
trudno wytłumaczyć, że to ,,niechcący". 1}mczasem 
macie przecież znacznie JXJWażniejsze wydatki, ruż re
gulowanie mandatów. 

BYK 
Pozwólcie bie na odrobinę szaleństwa Może dwu

dniowa wycieczka nad piękne jesienne morze? Zoba
czycie jak chętnie wstaniecie w poniedziałek do praC! 
po takiej eskapadzie. 

BUŹND;;TA 
Z1.dbajcie o swoje zdrowie, tym bardziej, że na razie 

-wystarczy profilaktyka. W Waszym przypadku hasło 
,)epiej zapobiegać, niż leczyć" j t aż nadto aktualne. 
Na grypę po prostu me możecie sobie teraz pozwolić. 

RAK 
Zapowiada sięv.-yjątkowo udanywekend Ubawicie 

się po pachy. Możecie też liczyć na małą podwyżkę, lub 
chociaż na szczerą pochwałę szefa W domu także 
wszystko w najlepszym poa.ądku. Postarajcie się tego 
nie zepsuć. 

LEW 
Kto.~ bardzo czeka na wiadomość od Was. Zasta

nówcie się, gdzie pędzicie Sylwestra, bo grudzień za
powiada ię bardzo pracowicie i możecie nie znaleźć 
czasu na planowanie. 

PANNA 
Nie przesadzajcie - świątecznych porządków nie war

to zaczynać w listopadzie, bo \\ISZyStk.o będziecie sprzą
tać dwa razy. Ktoś bardzo liczy na to, że stani się dla 
Was v.-yjątkowy i jedyny, a Wy ciągle powt:aIZacie, że ta
kich osób znacie sporo. Poprawcie się! 

WAGA 
Słowa, sloW'd, lawa - przestańcie gadać a weźcie ię 

do praC!. W połowie przyszłego tygodnia możecie li
czyć na niespodziewany zarobek - me przehulajcie tych 
piemędzy. 

SKORPION 
Już dawno nie byliście w tak doskonalej formie. 

Wszystko Wam będzie wychodzić, taniecie w świetle 
jupiterów. Być może nawet właśnie teraz nadchodzi 
Wasze pięć minut w historii. 

STRZELEC 
Choć me wydaje 'ę to w.un prawdopodobne, to jed

nak Wasz partner także czasami ma rację. Zanim wy
robicie sobie zdanie na jakiś sporny temat, próbujcie 
posłuchać także swojej połówki.. 

KOZIOROŻEC 
Unikajcie alkoholu, bo jego picie na pewno me wyj

dzie Wam na zdrowie. Za to zdeC!dowanie powinniś
cie zagrać w totka - gwiazdy wróżą Wam wygrdDą. W 
praC! szykuje się mała burza 

WODNIK 
Wprawdzie do świąt zostało jeszcze sporo czasu, ale 

zastanówcie się, czy dobrze robicie, beztrosko szastając 
piemędzmi na lewo i prawo. Jak tak dalej pójdzie na 
przygotowanie Wtgilii i świąt czne wypieki. będziecie 
się musieli zapożyczyć. 

RYBY 
Wybierzcie 'ę na długi. rodzinny . pacer. ~ że mi

ło spędzicie <41S, dwa, że uda Wam się omówić kilka 
ważnych. domowych spraw. W połowie tygodnia dobra 
wiadomość. 



Konkrety Polkowickie 

ez s n romu r winc·i 

FOl AACHIWUM SZKOty 

Prezydent Johannes Rau z autorami nagrodzonego projektu o zwalczaniu bezrobocia - styczeń ub. roku. 
Po prawej ręce prezydenta Agata Kulakowska, z tyłu Marcelina Zabłocka. 

W styczniu Agnieszka Rybak 
i Dagmara Ogrodniczak 

pojadą do Berlina, by z rąk pre
zydenta Niemiec, Johannesa 
Raua, odebrać nagrodę dla swo
jej szkoły. Będzie to już kolejna 
nagroda dla Zespołu Szkół Agro
biznesu w Bolkowie za uczest
nictwo (wspólnie z kolegami z 
Niemiec, Holanrui i polskiej Łęk
nicy) w Programie Edukacyjnym 
Niemieckiej Fundacji Dzieci i 
M1odzieży. 

Dyrektor szkoły, Marek Ja
nas, nie ukrywa dumy. Każde
go roku do fundacji trafia około 
400 wniosków, spośród nich 
wybiera się sto najciekawszych, 
wnoszących nowe wartości do 
idei pojednania i europejskiej in
tegracji, a nagradza zaledwie kil
kanaście. Pierwsze miejsce, przy 
tak ostrej rywalizacji, to napraw
dę jest coś. 

Pantomima tolerancji 
Kontakt z Fundacją zaczął 

się pięć lat temu, dzięki szkole w 
Heerde, holender kim miastecz
ku współpracującym z Bolko
wem. Wówczas wspieraniem 
programów edukacyjnych zaj
mowała się jeszcze Fundacja Ro
berta Boscha, której celem było 
integrowanie wschodnich i za
chodnich landów Niemiec. Póź
niej do Boscha dołączyły inne 
fundacje i przekształciły się w 
Niemiecką Fundację Dzieci i Mło
dzieży. 

Pierwszy projekt, w którym 
uczestniczyli bolkowianie, odby
wał się w Bad Muskau w Sakso
nii. Uczniowie tamtejszej szko
ły, a także z BaJve w północnej 
Nadren;i i Westfalii, z Heerde 
oraz z polskiej Łęknicy i Bolko
wa, wspólnie pracowali nad te
matem budowy pomostów po
między ludźmi różnych narodo
wości. Każdą ze szkól reprezen
towały dziesięcioosobowe grupy. 

Goście poznawali kulturę 
Serbołużyczan, uczyli się malo
wania pisanek od miejscowych 
gospodyń i lepienia figurek z cia
sta solnego, przeprowadzali 

wywiady, brali udział w panto
mimie na temat tolerancji. Na 
koniec razem wystawili spektakl 
w parkU' Mużakowskiego. 

- Dla mnie ten pierwszy po
byt w Muskau to była "eureka'" 
- wspomina dyrektor Marek ja
nas. - Nie miałem pojęcia, że tak 
niecodziennymi metodami moż
na pracować z uczniem. Do
dam, że włączyliśmy się do Pro
gramu Edukacyjnego jakogierw
si z Europy wschodniej. bser
wując nasz wkład, fundaCJa do
szła do wniosku, że warto otwo
rzyć się także na naszą stronę. 
Zmieniła regulamin i dopuściła 
do udziału sąsiadów zza mie
dzy. 

UŚCisk prezYdenta 
Scenariusz programu jest 

następujący: Najpierw, niemal 
z rocznym wyprzedzeniem, 
ustala się temat i gospodarza. 
Zgłasza się projekt do fundacji i 
jeśli go zaakceptuje, każda ze 
szkół rozpracowuje go u siebie, 
w swoim środowisku. W kwiet
niu pięćdziesięcioosobowa gru
pa młodzieży (po dziesięć osób 
z każdej szkoły) spotyka się u 
gospodarza progranlu na 
warsztatach. Uczniowie pre
zentują to, co zrobili, a ponadto 
w trakcie trzydniowego pobytu 
nadają swoim dokonaniom 
wspólne ramy, dopełniając je 
zajęciami teatralnymi, muzycz
nymi czy plastycznymi. Tak 
udokumentowany program 
przekazuje się fundacji, która 
ocenia rezultaty. Jeśli noty są 
wzorowe, jest szansa na uścisk 
dłoni prezydenta Niemiec, spę
dzenie trzech dni w Berlinie, a 
także zainkasowanie pieniężnej 
nagrody, od jednego do dwóch 
tysięcy marek, przeważnie z 
przeznaczeniem na następny 
pragram. 

Zburzyli mur 
Bolkowianie, oprócz pozna

wania kultury Serbołużyczan, 
śledzili losy mniejszości narado-

wych w jednym znajstarszych 
euroregionów, Ren - Moza, na 
styku Holandii, Belgii i Niemiec. 
Byli w klubach młodzieżowych, 
gdzie na imprezy przychodzi 
młodzież z wszystkich trzech 
krajów, może też przyjeżdżać 
autobusami, które na zasadzie 
komunikacji miejskiej kursują 
przez granice. 

Z pewnością inaczej będą te
raz odbieraJ[ ciągoty naszych 
mniejszości - niemieckiej czy li
tewskiej - do podkreślania wła
snej odrębności. W Eupen, w 
Belgii, gdzie ;:nieszka sporo 

iemców, rozmawiali z obsługą 
sklepów władającą co najmniej 
dwoma językami,odwiedzili nie
miecką rozgłośnię i parlament, 
widzieli d'ń'U- i trójjęzyczne na
pisy w miejscach publicznych. 
Poznawali współpracę tamtej
szych slużb ratowniczych. 

jednym słowem przekonali 
się, że granica wcale nie musi 
dzielić, chociaż i tam kiedyś dzie
liła. W pewnej miejscowości stał 
niegdyś mur pomiędzy dzielnicą 
niemiecką i holenderską . Został 
zburzony, kiedy powstał eurore
gion. Choć wzajemnych uprze
dzeń nadal nie brakuje, jednak 
usuwanie granicznych barier 
sprawia, że jest ich coraz mniej. 

Lekcja w obozie 
Największą furorę zrobił pro

gram z 1997 roku, dotyczący bo
lesnego tematu wojny i związa
nych z nią obciążeń narodu nie
mieckiego. Został wymyślony 
przez bolkowian i tu też był re
alizowany, łącznie z lekcją po
glądową w Gross Rosen. Mło
dzież odnalazła nawet dwóch 
~yłych więźniów, którzy przyby
h na spotkanie, a z Niemiec przy
jec~ał pastor Krugel, który przed 
wOjną pracował \111 Krzeszowie. 
Opowiadał o przedwojennej co
dzienności tutejs7.ych mieszkal'
rów, o bezrobociu I biedzie, na 
której żerowali brunatni agitato
rzy, o strachu i nazistowskich 
represjach, o znikaniu ludzi kry
tycznych wobec władzy . 

Wstyd za przodków 
Udało sit,> przeprowadzić an

kietę wśród dawnych niemiec
kich mieszkań,ów Bolkowa. Jej 
autorzy chcieli m.ill . wiedzieć, 
czy przeCIętny Niemiec miał 
świadomosć istnienia obozów 
zagłildy i innych okrucieństw. 
Odpowiedzi były różne - jedni, 
że nie mieli o tym pojęciil , a inni, 
ze byl to zak,l:tany temat. Na
wiązane wówczas kontakty 
utrzymywane są do dzisiaj. 

- iesamowitym przeżyciem 
była końcowa dyskUSja z ud7.ia
lem pastora Krugela - mówi Ma
rek Janas. - Wypowiedzi były 
b,udzo emocjonuj;")ce, młodzi 
Niemcy mówili wręcz, że wstyd 
im za przodków: którzy brali 
udział w okrucieństwach wOJny. 

Inni też szukali u siebie śla
dów wojny. Holendrzy odkryli i 
udokumentowali fotograficznie 
~iemjanki służące za kryjówki 
Zydom i ludziom z ruchu opo
~u. Niemcy z. Balve dotnrli do 
Zyda o naZWIsku I3ondi, który 
opowiedział im o gehennie, jaką 
przeszedł w podziemnej fabry
ce zbrojeniowej w 8alve. Dopro
wadzili do lego, że jedn;") 7. ulic 
w ich mieście rajcy nazwali jego 
nazwiskiem. 

Potrzebna jakaś Komnata 
Choć temat bezrobociil wy

myślili uczniowie z Bolkowa, to 
na miejsce podsumowania pro
gramu wybrano Heerde, gdzie 
ten problem praktycznie nie ist
nieje. Holendrzy chcieli pokazclć, 
jak to się dzieje, że niemal wszy
scy znajdują zatrudnienie. Za
wieźli całą gru pę nad jezioro i 
pokazali żaglowiec Batavia, ko
pię XVO-wiecznej lajby, zbudo
wanej przez młodzież pod pa
tronatem fundacji zajmującej się 
zwalczaniem bezrobocia. Pomysł 
okazał się strzałem W dziesiątkę 
- młodzi ludzie zdobyli zawody, 
a żaglowiec stał się miejscową 
atrakcją. Pieniądze zarobione na 
turystycznych rejsach wystar
czyły na rozpoczęcie budowy 
kolejnego statku. 

iemcy z Bad Muskau rów
nież mogli się pochwalić zwal
czaniem bezrobocia. U nich ko
łem zamachowym stał się rozle
gły i oryginalnie urządzony park 
MllŻakowskiego, ciągnący się po 
obu stronach granicy. Dla jego 
potrzeb powstała szkoła ogrod
nicza, stale coś się buduje i wy
myśla coraz to nowe atrakcje. 
Mieszkańcy, a także turyści 
zwiedzają park i zostawiają pie
niądze. 

- W Bolkowie brakuje takie
go kola zamachowego, złotej 
żyłki, na której można zbudo
wać coś ciekawego - ubolewa 
dyrektor Janas. - Może stanie się 
nią Bursztynowa Komnata, o ile 
zostanie odnaleziona - dodaje 
żartobliwie. 

Za "przemoc i agresję" 
Bezrobocie wywotuje frustra

cję i agresję - i to był kolejny te
mat do programu. Tym razem 
warsztaty odbywały się w Balve. 
Bolkowianie podpatrzyli tam 
rozwiązanie warte zasto owa
nia takźe u nas. Niemieccy pe
dagodzy doszli do wniosku, że 

drobne konflikty uczniowie po
winni rozwiązywać sami. Poma
gają w tym rozjemcy, których 
przygotowuje If.~ do tej roli, 
ucząc technik postępowania w 
sytuacjach kryzy::.owych. Dzie
sięciu uczniów w Zespole Szkół 
AgrobIznesu również zostało 
pod tym kątem prze;;zkolonych. 

Nagroda za "przemoc i agre
sJę" Jeszcze nie odebrana, a już 
rozpoczął się koleJny projekt -
"czas wolny". Fundacja zaakcep
towała go, przekazuj,!c 20 tys. 
marek na realizację, drugie 20 tys., 
ale złotówek, otrzyma szkoła od 
samorządu gminnego. Połowę z 
tcj puli młodzież chce przezna
czyć na zbuuowanie czegoś trwa
lego, służącego wypoczynkowi i 
rekreacji: może będą to ścieżki ro
werowe, a moze plac zabaw w 
jednej z wiosek lub jaki~ urządze
nia, np. zjeżdżalnia taka jak w 
parku Mużakowskiego. 

Pomysłów jest sporo, ale są 
też obawy, że ich dzielo ktoś 
może zniszczyć ot tak, dla zaba
wy. Do swoich zagranin'.nych 
partnerów wysiali Internetem 
prośbę, by doradzili, jakiego ro
dzaju trwały ślad warto zosta
wić w Bolkowie po projekcie do
tyczącym wolnego czasu. Za po
mocą ankiety będą zbierane tak
że opinie mieszkańców. 

Europejska klasa 
- Dzięki tym kontaktom -

mówi Marek Janas - nasza mło
dzież nie odczuwa syndromu 
prowincji. Nawet ktoś z zapadłej 
wioski ma szansę, jeśli jest am
bitny, coś osiągnąć, wiele zoba
czyć i przeżyć. 

Każdego roku jedna trzecia 
młodzieży uczącej się w Zespole 
Szkół Agrobiznesu wyjeżdża za 
granicę - na praktyki do Francji, 
do partnerskiego miasta w Ho
landii czy do Borken, gdzie 
mieszkają dawni bolkowianie. W 
szkole działa Klub Europejski, a 
w planach jest utworzenie klasy 
europejskiej, które) program był
by wpisany w procesy integra
cyjne z Uni,!. 

Maria Kuncaitis 

FOl GRZEGORZ SPAŁA 

Marek Janas, dyrektor szkoły, nie 
ukrywa dumy. 
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piłka nożna 
l. Jer7.y Podbrożny (zagłębie Lubin) 
2. Arkadiusz KlImek (Zagłębie Lubin) 
3. Zbigniew Szewczyk (Zaglębie Lubin) 
4. J~cek ManUS-.lewski (Z,głt;bie Lubin) 
5. SebastJan Gorząd (Gómik Polkowice) 
6. Andrzej Słow"ki""oicz (Gómik PolkowIce) 
7 Pr1.emysla"· "Jorko (Górnik Polkowice) 
8. Sławomir KlIł}'k (G6rnik Polkowice) 
9 Lesław Grt.'Ch (Górnik Pc.lkowicel 
10. Jacek Ban.1szyński (Miedz Legnica) 
II. Romuald Kujawa (Miedź Legnica) 
12 Sławomir Cuper (Chrobry Głogów) 

piłka ręczna 
Radosław Fabiszewskl (Miedź Legruca) 

14. ~oll1asz Morawski (Zagłębie Lubin) 
15 Adam Sieczek (Zagł~bie Lubin) 
16. Barbara Stańczak (Cuprum Bank Zagłębie 
I.,ubin) 
17 Ma17lma Kot (Cuprum Bank Z.~glębie Lubin) 
18. .1talin Wojtala (Cuprum Bank Zagłębie 
Lubin) 
19. Alicj>, Gl6wczak (Cuprum Bank Zagłębie 
Lubin) 
20. Wojciech SkolozdŻ}' (Chrobry Glogów) 

koszykówka 
21. Justyna Klosińska (CCC Aquapark Polko
wiee) 
22. Magdalena W10darska (CCC Aquapark Po
Ikowice) 

siatkówka 
23. Agnieszka Pi6rkowska (Olimpia Jawor) 
24. Liliana Sowa (Olimpia Jawor) 
piłka nożna halowa 
25. Stanisław Kwiatkowski (OSI Legnica) 
26. Dariusz Lubczyński (Cuprum Polkowice) 

akrobatyka sportowa 
27. Wie5ław Haczkiewlcz (Victoria Jawor) 

łucznictwo 
28. Barbara Węgrzynowska (Strzelec Legnicil) 
29. Jacek Proć (Strzelec ~gnica) 
.30. Artur Nagómy (Strzelec Legnica) 
31 Anna Rabska (Ostrzyca Proboszczów) 

2. Rafał Wojtkowiak (Ostrzyca Proboszczów) 

33. Anna Socha (Mied7. Legnica) 
34. Monik..1 AkslUkszyc (Budoprojekt Glog6w) 

podnoszenie ciężarów 
35. Kan'li.la Kozaczek (Legroł Legnica) 

tenis stołowy 
36. Bartosz Such (Odra Roben Głoska Ksl'i'ginice) 
37. Jerzy Florczak (STS Bartoszów) 
38. Aliej;! Najduk (Korueks Legnica) 

tenis ziemny 
39. Mariusz Ziehńfokl (ZTf Złotoryja) 

tróJbój Siłowy 
40. Dariusz WszoJa (TKKF Śródmieście Legruca) 
41. Sławomir Śledt (TKKF Śródmieśde Legnica) 

sportywalkl 
42. Paweł Świder (L!<K Kyokushln Legnica) 
43. Anna Sollwoda <Polkowicki Klub Karate) 
44. Edyta Godlewska (Wankan Legnica) 
45. Alicja Widomska (Wankan Legnica) 
46. Agnieszka Szumlańska (Wankan Legnica) 
47. Marta Grochowska (Oyama Karate Legnica) 

kulturystyka 
48. Grzegorz Sochacki (Goliat Glog6w) 

spOrty motorowe 
49 Marek Przybysz (Automobilklub Glogów) 
'i0. Zbigniew Przybyła (Automobilklub Glog6w) 

szennierka 
Sl Justyna Żołnierczuk (Piast Legnica) 

łyżwiarstwo szybkie 
52. Marek Bartosiewicz (Cuprum Lubin) 
53. Ewelina Szkutnik (Cuprum Lubin) 
54. Anna Tobuch (Cuprum Lubin) 
55. Daniel Dobosz (Cupnun Lubin) 

duathlon 
56. Bartosz Woszczyński (CSGT Głog6w) 
57 Krzysztof Augustvniak (CSGT Głogów) 

ringo 
58. Gabriela Jóźwik (Legnickle Tuwarzystwo RIngo) 

pływanie 
59. Tomasz Pyk (Piast Głogów) 

TRENERZY: 
piłka nożna 
1. Mirosław Jabłoński (Zagłębie Lubin) 
2. Mirosław Dragan (Gómik Polkowice) 
3. Władysław Moroch (Mied.t Legnica) 
4. Wie,ław Wojno (Chrobry Głogów) 

piłka ręczna 
5. Roman Jczierski (CupruU1 Bank Zagłębie Lubin) 
6. W.3lenty WinoKurow (KPR Miedź 96 Legrucn) 

koszykówka 
7. Wojciech SptSacki (CCe Aqllapark POlkOV.1ce) 

siatkówka 
8. LesZf'k Chr.lanowski (Olimpia Jawor) 

piłka nożna halowa 
9. Andrzej Kisiel (OSI Legnica) 

akrobatyka sportowa 
lO. Sławomir Miłoń (Victoria Jnwor) 

łucznictwo 
l l. ] 6zef Baściuk (Strzelec Legnica) 
12. Henryk Jużak (Ostrzyca Proboszczów) 
pOdnoszenie ciężarów 
13 Mieczysław Bocheński (LegroI Legnica) 

tenis stołowy 
14. WOjCiech KolodzlCJC7.yk (Odra Roben Gło
ska Księginice) 

tenis ziemny 
15. Jacek KuczyńskJ (ZTf Złotoryja) 

SpOrty siłowe 
16. Tadeusz Hu1 (TKKF Śródmieście Legnica) 

SPOrtY walki 
17. Andrzej Hodana (Oyama Legmca) 
18. Jacek Rusek (KKS Tora Legnica) 
19. Krzysztof Zachwieja (l.KK Kyokushin) 
20. Zbigl'iew Lemiesz (PK!< Kyokushln) 

szennierka 
21. Marek Fabiro ~ki (Piast Legruca) 

łyżwiarstwo szybkie 
~2. Marian Węgrzynowski (Cuprum Lubin) 

pływanie 
23. Marek Grofik (Piast Glogów) 

ringo 
24. Janusz Oybka (Legnickte Towarzystwo 
Ringo) 

Regulamin pleblscJIU 
1. Głosowa.!.moina tylko.l wyłącznie nazawod%liJo:ów i trene:r6wznajdujllcychslfna ~lIIwlonel pneznas 

li:lcle. 

2. l'rzypolIllnamy, że w plebiscycie biorą u.;W.,1 portowcy l tr~rzy, kt6rzy w 2000 rokureprezentoWllli 
b.lr"')' klub<\w Zagłębia Miedziowego.. OmiegI' nie ma 11., J\aS7.ej Iikie wlelu5portowww pocłtoązących na 
przykład z Legnicy O:Z;. Lubina .• ' ob.?cnJe wyst~'PU)ąCYch w k1l1bach spoz.l M3ZL'gO regionu 

3. O"gli)MW~I\id można użyt"dćłt'<lynió'oryg.nalnych kupon6w zamieszczonych w .Konkretach .... 

4. Nil' będą br,me pod uwagę kupony kserowane. 

5. Kupon, aby brl \vni:ny, m~, zawierać pełną lis1ę 10 sportowców j 5 q-enelÓW l<ażdellazww:o moi.e by!! 
WplUnl"M kuponie tylkOTaz. Wprzeowlwm razie \uponbędzieniewainy 

6. W szystki,> kupony ukazlIN\.'C się W trakcie plebJSC}1u no łamach ...Konkretó\ .... będę walne przez sieden\ d 11I 
od dJty ukOl.1nia się numeru. Kupony będą numerowane I d4łx)wane.1<ażdy kupon bfdzie więc przyjmP
Wolny prZ\:z. rcdak\.")ędo momentu opubtikowania kuromu kolejnym numerem porządkowym. Decyd()o 
woc będzie dala stemrl .. p.X'1:\owego. 

7 Czylelnie wypełnione kupon)' nalet)" pr'l!Syła~ lub przynOłU do $ekreUrl~łlI re.i.okcfi. Nau aclreś: 
~Konkrely", pl. Kah!dralny 2, 59-220 Legnica. 

8 Termu\ nadsylanill kuponów upływa 31 ~tyl-znia 2001 roku. W tym pnypadllu rOwole.i decyduje dala 
Memr)~ pOaluwt1go. 

Q. W)'llIU plcbbcytu <'głoszono? zosta"'lIW uroczystym t-a1u. 

w W • plebiscyt.pert s.com. p I zagłosuj w Internecie 
wygraj CD + radio 

Wyślij kup n 
Każdy prawidłowo wypełniony i nadesłany w regulaminowym terminie kupon 

weźmie udział w losowaniu nagrody głównej dla naszych czytelników. Będzie nią 
zestaw kina domowego. Ponadto co tydzień spośród nadesłanych kuponów loso
wać będziemy nagrodę. kt6rą będzie m.in. żelazko, radiomagnetofon, walkman ora~ 
nagrod,} pienięina. O wynikach losowań informować będziemy na bież'łco na na
szych lamach. 

W tym tygodniu WYGRYWA 
STANISŁAW KRZAK z Legnicy 

Nagrodę - żelazko - można odebrać 
w "Konkretach" w Legnicy przy pl. Katedralnym 2. 

Za tydzień nagrodą będzie radiobudzik 
Wśród sponsorów naszego plebiscytu są: Pol-Miedź Trans Sp. z 0.0, 

PKO BP S_A., Zakład Energetyczny S.A. w Legnicy, Vitbis Sp. z 0.0, 

Tabs Koskowice 

sieć sklepów RTV i AGO 

- legnica 
ul. RzeczpospolItel 51/53 

ul. Czarnieckiego 35b 
MEGASAM. I pięłro 

Bank Gospodarki 
Żywnościowej 

S.A. 
w Legnicy 

POLSKA MIEDŹ ® 

'nt~r~~ri~ ) 
Salon finnowy 

(P:M.~ 
, I" 

-;~SĄ 
Legnlc:.a. 

ul. RzeczpospolItaj 51/53 

P.H. W. Baranowski 
legnica. ui. Clamieckiego 35a 

Zawodnicy 
l 1!.!... ___ ~ ___ ~ 

i" 

5. 

6. 

Dolnośląska 
Spółka Inwestyt)'jna SA 

Grupa Holdingowa KOBII POLSKA MlT..DŹ S.A. 

Trenerzy 23.11.2000 r. 

I TU wpisz swoje dane '!'I" l notzwJsI<o oraz adrIIS ~mlesZkanoa ~ 
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Brązowy medalista Mistrzostw Polski 
w pchnięciu kulą, wicemistrz Dolnego 
Śląska - to tylko niektóre z osiągnięł 

Marcina Kaczanowskiego 

Wystarczył rok 
A nna Osadczuk 

Jego osiągnięcia są tym 
bardziej interesujące, że 

Marcin ma 15 lat, a 
pchnięcie kulą trenuje 
dopiero od roku. - Po
czątkowo miałem skakać 

w dal - opowiada młody 
sportowiec - RzucaJem 
sobie kulą, trener Pierz
chala zobaczyl i tak się za
częJo. 

Zanim jednak zaczął 

zdobywać medale w 
pchnięciu kulą długo szu
kał swojego 1l1iejsca. -
Późno zacząJem poważ

ne treningi, bo próbowa
Jem 'ę odnaleźć. Gra/em 
w pifkę nożną, ale nie od
powiadaJo mi to. MiaJem 
ciągle poobijane nogi. 

Marcin uczy się w 
pierwszej klasie Uceum 
Ogólnokształcącego. Jest 
na PIOfi)u sportowym i 
wiąże ze sportem poważ
ne plany na przyszłość. 
Nie ma obecnie dziew
Cl1fDY, bo nie ma na to 
czasu - \-Volne chwile po
święca treningom. 

Osiągnięcia koszykarek CCC Aquapark 
muszą budził respekt 

Praca popłaca 
Anna Osadczuk 

Aby dojść do formy re
prezentowanej teraz 
przez drużynę trzeba wło
'ŻJjć wiele pracy w trening. 
Młodzież z Orla Basket 
Polkowice ma więc od 
kogo się uczyć profesjo
nalizmu. Młode rezerwy 
pieIWSZOligowej drużyny 
liczą 300 zawodniczek. 
Podzielone są one na ka
tegorie juniorek, kadetek 
i młodziczek Są również 
dziewczęta poniżej 12 lat, 

które grają w powiatowej 
i miejskiej lidze orliczek. 
- Jest bardzo duże zainte
resowanie grą w tych dru
żynach - mówi Krzysztof 
Korsak, prezes Zarządu 
Orla Polkowice - Takie 
zainteresowanie trenin
gami jest spore. GJów
nym problemem są oczy
wiście pieniądze. 

Zawodniczki trenują 

pod czujnym okiem 12 
trenerów. 

Nieźle 
Anna Osadczuk 

Zakończyła się runda 
jesienna ~ klasy 
okręgowej. Na remis 
(2:2) zagrali piłkarze dru
giego zespołu Górnika 
Polkowice z Olrobrym II 
Głogów. Polkawiczanie 
7akończyli rundę jesienną 

z 36 punktami, zajmując 

pierwsze miejsce w tabeli. 
Zamet Przemków, tak

że rozgrywający swoje 
mecze w klasie okręgo
wej, w ostatniej kolejce 
pokonał GKS Raciboro
wice 1:0. Zespół zakoń
czył rundę na 11 miejscu 
w tabeli z 17 punktami 

Szach 
Sabina Lipiec 

W Szkole Podsta
wowej w Gaworzy
cach odbył się 
4 Thrniej Szachowy 
z Okazji Święta 
Niepodległości. Or
ganizatorem impre
zy był Uczniowski 
Klub Sportowy Ga
worzyce. Puchary, 
dyp lomy oraz na
grody rzeczowe 
ufundowali sponso
rzy: Starostwo Po
wiatowe w Polkowi
cach, Związek 
Gmin Zagłębia 
Miedziowego, Dol
nośląskie Zrzesze
nie LZS oraz wój t 
gminy. 

W turnieju wzięło 
udział 52 zawodni
ków, którzy starto
wali w dwóch kate
goriach wiekowych: 
seniorów i juniorów. 
Turniej rozegrano 
systemem szwajcar
skim. 

W kategorii senio
rów zwyciężył Ro
bert Wieczorek 
z MOK Budoprojekt 
Głogów. W katego
rii juniorów pierw
sze miejsce zajął 
Adrian Janisio 
z MOK Budopro
jekt. W grupie ju
niorek najlepsza by
ła A leksandra Wilk 
z Miedzi Legnica. 
W grupie dziewcząt 
do lat 12 wygrała 

Klaudia Hajduk re
prezentująca UKS 
Gaworzyce. W gru
pie chlopców do lat 
12 najlepszy był Pa
weł Gruszczyński 

z MOK Budopro
jekt. Bardzo dobrze 
zaprezentowały się 

Magdalena, Anna 
oraz Dorota Rze
szowskie z UKS Ga
worzyce. Puchary 
w imieniu Starostwa 
Powiatowego wrę

czył wójt gminy Ga
worzyce Zygmunt 
Badecki. Nad orga
nizacją i przebie
giem całego turnie
ju czuwał Zdzisław 
Śnioszek. 

Napastnik, zdobywca widowiskowych 
bramek - Mariusz Ujek. Z piłkarzem 
Górnika Polkowice rozmawia Anna 

Osadczuk 

WidowiskOWY 
gracz 
Wywiad 

- J(3: pan ~ 
kbn Zagłębia IJJbin. 

-Tak.7ACZ!1em tre11Q'.VdĆ 
jak mialem 9/at. Prakt}cz
nie groJem tam od zawsze. 
Gralem też w BoJeslmKU -
atiem ll'1iesięo/, w Niem
czech, w FC Singen 04 -sie-

dem. Póinej b;ł m.~ 
sięany epizod w RaOOm
sku, chwila w J(ffiOJZe. 

-Ma panna~km.
cieS{XIY~ 

-Tak.jeszr2.ewjunioradl 
Zaglębia~wi
remistnastwo Polski Prze
graliśmy w dwumeczu 
z Wzsłą KIaków. U nas 
przegraliśmy {}.2, na wyje:ź
dzie~2:1. 

-W Zagłębiu xre pograł 
pan długo w (ietwsz.ym 
słdadzie 

- Zadebiutowalem w li
cke mając niecaJe 18 Jat. 
Mój epirod w pieJV&ej je
denastre b)d krótki, bo na
bawilem się kontuzji i to nie 
jednej BJ1y one niepIZ.Y
jemne i dIugotrwa1e. Straci
Jem szamęnagrę w tej dru
żynie. ~ że je:ieli by/
~ w pe1ni sil. miaIbym 
Si'lł115ę na przdJicie się 
wZaglębiu 

- Ktt.y kfub vą:nllill3 
~? pm~. 

- Q1)ha ten z Bo1es1aw-

ca. ŚWietna atrrJaifera, row
nic interesująca dnJżymJ. 

jak tutaj. l wyniki ~ 00 
skończyliśmy nmdę jesien
ną na pierwszym miejuI w 
tabeli Później~oroz
bilo się o iiJJaIl'ie j zespól 
przestaJ istnieć z dnia na 

Maritl~l Ujek 

dzień. 

-Aprqxx;~ 
Trafił pan tam maz IX> 
odejWz'Z.afMja? 
-Najpnwbj1em~ 

C2DI1Jdo BoIesJama Kiedy 
lWOO1em JXJ t:ransferJr:; 

skończyIa mi sil; Ul1lOWtł z 
~zLubina. W~ 

jXJJ71Ógf mi ojcieci staJem się 
~~ 
-SJxrtMe palmIe? 

- C1ria1~ ~ 
11Jist:Jmsloo Polski, grać w 
markf:M,ym klubie. Może 
gdzieś "po drodze" :tmtać 
Ja61em~Ja7N. 

-W G6miku strzrla pan 
jednak ~ brcunf'k, 
~ te, kt(xe pan 7d:bywa, 
są cm;ami baIdzo spekta
lm1arre CZy 6Nrz;y pan 
~tezagraoia? 

- Zmsze lubi/em takie 
S7lUc:zki tedmk:zne. Spra
wialo mi to wielką frajdę. Są 
to~bmmki i 
JXJ to lei pIZJdKxJzą Jabice, 
aby takie bramki oglądać. 

- Imękuję2aIał'JlDWę. 

Sport 

Co GRAJĄ? 
25.11 
Godz. 13, II liga piłkarska 
Fameg Radom ko - Gór
nik Polkowice 
II lig..! tenisa stołowego 
mężczyzn 
Inter Marche Górld No
teckie -MKSfS PoIk(:rMce 
26.11 
Godz. 16, 1 liga żeńskiej 
koszykówki 
CCC Aquapark - Widzew 
Łódź 
Godz.. 18. I liga pilki halowej 
Cuprum PolkO\.,.ice - lreks 
Samowiec 

SP RINTEM 

W finale turnieju powia
towego w mini piłce ręcz
nej chloptÓW zwydężyła 
SP nr 3 z Polkowic. 111ż .w 
nią uplasowała siy SP z 
Gaworzyc. Miejsce trzecie 
u'ljęla szkoła zGrybocic. 
Na miejscu czwartym 
upla<;OWała się SP nr 4 z 
Polkowic. a na piątym -SP 
nr 2 z Chodanowa. 

Gómik Polkowice poko
nał zespół Polaru Wrocław 
4:1. Bramki dla polkowi
czan zdobyli: CHckowski, 
Salamoński, U:jek i Kru
szdnicki 

CCC Aquapark pokonał 
kolejnego rywala w pierw
szej tidze koszykówki ko
biel, tym mzcm na wyjd
dzie drużynę ~ Rze
'óliJw 88:49. Punkty zdoby
ły: Lambclt 16, Legutko 
14, Urban 12, Włodarska 
10, Portjanko 9, Kłosińsk1ł 
Q,Fedoriak~Chr.oczano
wi<:z 6, Kozdroń 3 i KIim
kO\m2. 
Anna Osadczuk 

PUKA 
RZUCANA 
W Szkole Podstawowej w 
Gaworzycach odbył się Thr
niej Mini Piłki Ręcznej 
(dzk.'WCZąl młodszych) o 
mistJza;two powiatu. 
W7ięło w nim udział piyć 
drużyn z terenu p!]>Viatu 
polkowickiego. Turniej wy
grała drużyna ze Szkoły 
PodqaWlJIVcj W Gaworzy
cach, która po raz drugi z 
rzędu zdobyła rm.1nostwo 
~tu. Kolejne miejsca 
zajęły umżyny: SP nr 2 w 
Przemkowie, SP nr 2 w 
Olocianowie, SP nr 3 w 
PolkrM'icach, SP lIT 1 w Pol
kowicach. Szczypiornistki 
z Gaworzyc będą repreren
tCM'aly pa.viat. poJkowjcki w 
rozgt)Wkach między po
wiatowych. Nad organi
zaąąi przebiegiem turnieju 
czuwała Małgorzata An
drusz.kiev..icz 

abina lipiec 

' I 

.J 
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Sukcesem zakOńczył się udział gminy Grębocice w dw6ch 
og61nopolskich konkursach związanych z ekologią 

Trzeba umieć 
Izabela Pakiet 

Gmina Orębocice uczestniczyła w 
dwóch ogólnopolskich konkursach: "Na 
najlepiej rozwiązaną gospodarkę wod
no-ściekową na terenach wiejskich" 
(pieJWSza edyga konkursu) oraz ,,Na 
najlepiej pracującą oczysza..alnię ście
ków komunalnych" (druga edycja). 
Konkursy zorganizowane zostały przez 
Narodowy Fundusz Ochrony Środowis
ka i Gospodarki Wodnej. Komisja Kon
kwsowa powolana przez Zarząd NFO
ŚiGW poinformowała, że gmina Orębo
cice otnymała wyróżnienie w formie 
pieniężnej w "Konkursie na najlepiej 
rozwiązaną gospodarkę wodno - ścieko
wą na terenach wiejskich". - Wedlug re
gulaminu pojedyncza nagroda dla 
uczestnika nie mogla przekroczyć 500 
tys. zJ. - poinformował Jan OL'\ZeWSki z 
NFOŚiGW - Wśród ~żnionych zna
Jazia się gnlina Grębocice, która otrzy
maJa nagrodę w J...wocie 100 tys. zl. Gra
tuluję wygranej - dodai 

Do konkursu gmina zgłosiła pIZed-
ięwzięcia techniczne i organizacyjne 
dotyczące rozwiązań gospodarki wod
no-ściekowej w tym przede wszystkim: 
funkcjonujące stage uzdatniania wody, 
sieci wodociągowe i kanalizacyjne z 
przyłączami do budynków (istniejące 

oraz planowane jeszcze do realizagi) 
oraz mechaniczno-biologiczną oczysz
czalnię ścieków w Grębocicach. Dzięki 
tym inwestygom gmina uzyskała ko-

, 

Wszystkie zrealizowane inwestyCje po
zwoliły na uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej. Gmina Grębocice ja
ko jedna z nielicznych na terenie Polski 
osiągnęła duży pozytywny efekt ekolo
giczny i za to została doceniona. 1Ylko 
dzięki gospodarności i stanowczości 

władz samorządCMych inwest}'cje mogły 
zostać zrealizowane w tak szybkim tem-
pie. 

- Inwestycje związane z gospodarką 
wodno-ściekową na terenie gminy sąjuż 
prawie w caJości zrea1Ź2XJwane - zapew
nia Jan Bunkiewicz, wójt Gminy. - Sieci 
wodociągawe i kanalizacyjne trzeba "Y
budować w nielicznych wsiach: Dużej 
Wólce, Świninie (osada) j Bieńkowie 
(przysióJek), a kanalizację w: OgorzeJ
cu, QemC2J'o/ (osada) i Proszówku. 
Myślę, że dzięki tym inwe..~tycjom pod
nieśliśmy standard mieszkaniowy w gmi
nie oraz przede wszystkim osiągnęliśmy 
pozytywny efekt ekologiczny. Za te 100 
tys. zI. jakie otrzymamy, będziemy mog
li w dalszym ciągu prowadzić inwestycje. 
Pieniądze będą przeznaczone na cele 
ekologiczne tj. na sfinansowanie budowy 
kanalizacji i wodociągu dla wsi Obiszów. 

rzystne dla mieszkańców rozwiązania ~ils' 
dotyczące odprowadzania j oc:z:yszc:z.a- ~ ; 
nia ścieków komunalnych oraz ułatwila i 
pobór wody odpowiednio uzdatnionej. .§ 

Oczyszczalnia ścieków 

W dniu Święta Niepodleglo~ci w Szkole Podstawowej w Ga
worzycach odbyło się I Forum Polityczne Gminy Gaworzyce 

Forum 
Sabina Lipiec 

Uczestnikami obrad byli przedstawi
ciele kół politycznych działających na te
renie gminy: SLD, PSL, UW W Forum 
wzięli udział przedstawiciele: stowarzy
szenia Gmina Gaworzyce Naszym n0-
mem, stowaaysz.eń oświatCM)'ch, Związ
ku Zawodowego RoJników, Izby Rolni
czej, Kasy Chorych oraz Starostwa Po
wiatowego. 

WGrębodcach trwa szkolenie 
przeznaczone dla bezrobotnych - byIyc:h 

prarownikówPGR -6wiichrodzin 

Po pracę? 
Izabela Pakiet 

zować z po

Małgorzata Partyka, czątkiem 
wykształcenie: śred- przyszlego 
nie, mężatka, dwoje ro~ Ro
dzieci, wiek 32 lata, dza:l. kursu 
pośrednik pracy z m~, 
PUP - u Polkowice określić sa

memu, ale 

Zajęcia prowadzone są 
przez ThwatzyStwo Wie
dzy Powszechnej, wyło

nione w wyniku przetargu 
przez AWRSP we Wrocr 
ławiu.. - Qlętnycb jest wie
lu i wJaśnie dlatego posta
nowiliśmy zorganizować 

kurs w dwóch grupach -
m6vvi Małgorzata Party
ka, pośrednik pracy z Po
wiatowego Urzędu Pracy 
w PoIkowicach. - Obecnie 
w szkoleniu na spm:xJaw
cę, kasjera, magazyniera, 
osobę obslugującą kasy 
fiskalne uczestniczą 32 
asoby. Kurs dla drugiej 
grupy planujemy zorgani-

grupa musi 
liC2)IĆ minimum 12 osób
"")jaśniła Małgonata Par
tyka. 
Największym powodze

niem cieszą się kuThy księ
gowości z obsług'4 kompu
tera oraz budowlane. 
Oczywiście szkolenie koń
czy się egzaminem, a po 
jego zaliczeniu każdy z 
uczestników otrzymuje 
świadectwo ukończenia 

kursu. Miejmy nadzieję, 

że WSlJftLY uczestnicy kur
sćm już w najbliższym c:za
sieo~jąofurtęprncy, 
w której będąmogłi wyko
rzystać umiejętności zdo
byte podczas szkolenia. 

Bij bile 
Izabela Pakiet 

W minioną sobotę w 
Szkole Podstawowej w 
Grębocicach odbyły się 

rejonowe rozgrywki bilar
dowe Krajowej ligi 
Uczniowskich Klul::>ó\v 
Sportowych 2(0). Mecz 
został rozegrany pomię
dzy Zniczem Grębocire, a 
Rororożem Szklaxy Gór
ne i składał się z t:rzech. 
odmian PooI Bilard: ,$', 
9" i ,14/1". Pojedynek za
kończył ię porażką grę-

bocickiej drużyny 1:2 
- Porażki spowodowane 
są faktem, iż zawodnicy za 
mało trenują, a to z kolei 
wiąże się z brakiem śr0d
ków finansowych. Przed 
drużyną jeszcze bzy me
c:.zi:, WY.iaz.do\.ve i bzy u sie
bie - mówi Zenon Kaleta, 
instruktor sekcji. 
Więcej informacji o n0-

wej grębocickiej sekgi 
UKS w kolejnym mnne
rze Gazety PoIkowick:iej. 

CZterogodzinna debata poświerona 
była funkgonowaniu gminy w ciągu 
dwóch lat reformy administracyjnej kra
ju.. Efektem dyskusji było podpisanie lis
tu inteDC}jnego następującej treści: ,.My 

niżej podpi&1lli uczestnio/ I Gminnego 
Forum Politycznego w Gaworzycach 
zgodnie oświadczamy, że sprawa przyna
Jeżności do pdwiatu polkowickiego, jego 
stabilizacja w trukturach administracyj
nych kraju i szybki rozwój jest dla nas 
sprdwą dużej wagi Dlatego dołożymy 
wszelkich starań inie będziemy szczędzić 
wysilków na rzecz rozwoju gospocJarcz-e
go j spoJecznego powiatu polkowickiego. 
Głęboko wie1ZJ711y, że pomyślny rozwój ~ 
naszego powiatu,jego ciągle umacnianie 1 
się, p.rzyc::zyni się do rozwoju naszej gmi- i l.-__ -.:...... ____ ---' ........... _~ 
ny i popraK-}' życia jej mieszkańców." 

-----, 

GOŚCIE 
Harcerze z Hufca 

Głogów po raz kolejny 
odwiedzili Datków w 
gminie Gaworzyce. 35 
drużyna środowiskowa 

"Wolne ptaki" zorgani
zowała 'obie tam bi
wak, bieg po knyż har
cerski, stopnie j spraw
ności oraz zwiad śro

dowiskowy. Harcerze 
pod opieką Ewy Kasp
rzyk kwaterowali w ba
li gimnastycznej w by
łej szkole. 
Sabina Lipiec 

GA WĘDZIARKA 

Pani Czesława Rydz, 
88 letnia mieszkanka 
Gaworzyc zajęła 3 
miejsce w V Przeglą
dzie Pio enki Koly an
kowej i Sierocej w Kli
szowic k. Rudnej. Pani 
Czesława tartowala w 
kategorii gawędziarzy i 
zaprezentowała dwa 
wieI ze o sierotach. W 
przeglądzie brał także 

udział zespół "Gawo
rzanki" z Gaworzyc. 
Zespól zaśpiewał trzy 
piosenki o krotach. 
Sabina Lipiec 

MAGICZNY 

WIECZOREK 

W najbliższy czwartek 
(30 li topada) o godz. 
17 w Gminnym Ośrod
ku Kultury w Gręboci
cacach odbędzie się 

wieczorek andrzejko
wy. Impreza przezna
czona jest dla dzieci i 
młodzieży. Podczas 
wieczorl-u uczestnicy 
poznają tradycje zwią
zane z świętem andrzej
kowym. Odbędą się 
wróżby - Janie wosku, 
ustawianie butów, \\'TÓ

żenie z kart oraz lalki, 
obrączki, różańca, ko -
tek do gry, monet i wie
le innych tradycyjnych 
obrzędów. Po wróżbach 
zostanie zorganizowany 
poczę. tunek. a później 
dyskoteka. Zaintereso
wani zabawą moga ię 
jezcze zapisywać w 
GOK w Grębocicacb. 
Przypominamy rów
nież, że andrzejkową 

dy kotekę organizuje 
Szkoła Pod tawowa w 
Grębocicach. Odbędzie 
ię ona 1 grudnia. 

Izabela Pakiet 
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Imię Marii Konopnickiej, wybitnej poetki, od 18 listopada 
2000 roku na stale gO$ci w$ród spoleczno$ci Buczyny 

w gminie Radwanice 

Już 

Konopnicka 
AdriannaJakubo~ka 

Konopnicka już w Buczynie 
Imię Marii Konopnickiej, wybitnej poet

ki, od 18 listopada 2(XX) roku na stałe gc& 
ci wśród społeczności Buczyny w gminie 
Radwanice. 

Un:x:zystaić nadania imienia Marii ~ 
nopnickiej szkole po<ttawowej w Buczy
nie rozpoczęto m'>lą świętą orazwyst:ępem 
chóru ZG Lubin. Po mszy Orkiestra Gór
nicza poprowadziła delegacje nia;ące 

sztandaIy, \WlyStkich zaproszonych gości 
oraz uczniÓ\V z rodzimimi na miejsce od
słonięcia tablicy parniątk<:mej. Honorowe
go odsłonięcia dokonali Sabina Zawis, 
wójt gminy Radwanire, Franciszek Jerzy 
Stef:aniuk, wicemarszałek Sejmu Rz.eczy
poopolitej PoJskiej oraz Thdeusz Sambor
ski, pereł drugiej kadencji i ~ 
OfKomitetu 

Honorowego nadania szkoJe imienia 
Marii Konopnickiej. 

-Dzięki swemu dorobkowi literackiemu 
i pozycji w ksztaJtowaniu śvriadoIIKŃ:i na
rodowej Maria Konopnicka zasIuży!a s0-

bie na pamięć narodu polskiego -powie-
dział Thdeusz Samborski, byłypa;eł Ziemi 
Legnickiej. -Niech ten obelisk j tablica ku 
jej czci będzie tIwałym elementem tej pa
mięci, a napis: ,,NielZUcim ziemi skąd nasz 
ród" będzie nakazem moralnym i patrio
~dJanas~- 00dal 

Maria Bardon, dyrektor szkoływ Buczy
nie, złożyła meldunek gotowości do u:n:r 
czystOOi nadania imienia i przekazania 
sztandaru i wręczyła go Sabinie Zawis, a 
Ewa Flak, przewodnicząca Rady Gminy w 
Radwanicacb, odczytała akt nadania 'fi>. 
stał również odsłonięty portret patronki, a 
dokonali tego Ewa Flak, Jadwiga Misior
na, prze&tawicielka Kuratora awiatywe 
Wrocławiu oraz Marek 1hunś, starosta 
powiatu polko.vickiego. 

Sztandar 2'lEał przekazany z rąk pu.ed
stawicieli fundatora, czyli StowaIzy.iZenia 
Demok:ragi Lokalnej ĄNasm Gmina" w 
Radwanicach na ręce Marii Bardon i na
stąpiło ~boliczne wbicie gwo:ź.d7i w 
chzewre szt.andaru przez zapIOS'lOI1j'Ch 
gości. 

W szkole pIZYgotowano wystawę obra
zującą pracęszkoły nad przyznaniem imie
nia Ramona Boc:zniewicz, swoją grą na 
skrzypcach, zespół z Radwanic j "GerlJe
rat, z Białorusi śpiewem, uświetniły um
c:zystOO5. Dzieci ~ szkoły zaprezentowały 
progrnm art}styt:zny, a uśmiech na twa-

rzachi gromkie brawa zcbranychgcici wy
nagrodziły im godziny C2ekania na występ. 

- Krakowiak odtańc20ny paez uczniów 
kJasypiCIWSZe}: drugiej i trzeciej bylukoro
I](]W'dJ1iem części artystycznej przygotowa
nej przez dzieci - powiedziała Maria Bar
don. -A wszystkich, którzy Z11SZ1Z)Óli nas 
swoją obecnością zapraszam na pyszny 
tortiMpÓ1nązabawętaneczną-dodałana 

zakończenie unxzystOOi 
- Decyzję o [JIZy.;tąpieniu do prac nad 

nadaniem imienia podjęto uchwalą Rady 
Pedagogicznej, która wypIynęJa z okazji 50 
-ledeszkoly- powiedziała Maria Bardon. 
-W ~ plebisg;tu przeprowadzonego 
w st}f2niu tego roku, wśIDd dzieci ze szko
.(y, ~ MaDę Kono]JI1ic*ą 
- dodała Wówczas rozpoczęto inten&yWDe 
przygotowania do tej ważnej unxzystOOi 
PielWotnie pIZYjęto, 'Że odbędzie się ona 7 
października 2m) roku, w przeddzień ~
tej rocznicy śmierci patronki, lecz; w związ
ku z wyborami prezydenckimi 2'lEała ona 
zmieniona na 18 listopada. Zarówno 
uczniowie, nauczyciele z tamtejszej szkoły 
jaki mies7hńcy Buczyny wspólnie praco
wali blisko rok by wszytko wypadło bez
błędnie. Młodzi ludzie, na lekcjach języka 
polskiego poznawali życie i twó~ po
etki Podcz.as wycieczek zwiedzali miejsca 
związane z jej pootacią. Delegacja szkolna 
odwiedziła dworek w ŻamcM.ul, dar na
rodowy przekazany Konopnickiej jako 
uhonorowanie 2S - lecia pracy pisarskieJ 
oraz jej grób we Lwcmie. Nawiązana w
stała równiei współpraca re szkołami o 
tym imieniu w Głogov.'ie, KIZeczynie 
Wielkim, Lubine, ClJojnowie i Zlotoryi 
Od tego momentu szkoła w Buczynie po
większyła liczbę szkół, która tytułuje się 
imieniem Marii Konopnickiej. 

Wi~'eman.zalek sejmu RP F. J. Stefaniuk 

W Chocianowie m oina uzyskał 
fachową pomoc w rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych 

Nie tylko 
terapia 
Małgorzata Pachecka 

Punkt konsultacyjny ds. 
przeciwdziałania pIZeffio
Cjw rodzinie jest czynny w 
dwa pierwsze czwartki 
miesiąca w Urzędzie 

Miasta i Gminy w 01ocia
DOWie, w dwa drugie 
czwartki miesiąca w świet
licy przy ul Głogowskiej 4, 
w godz 13 -16. W tym sa
mym miejscu, w każdy 
wtorek miesiąca, od 16 do 
19, można uzyskać wszel
kie informacje dotyczące 
choroby alkoholowej oraz 
Wl!>parcie i pomoc w roz
wiąz)waniu problemu. 

Miejsko - Gminna K0-
misja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholo
wych szczególny nacisk 
kładzie na działalność 

edukacyjno - profilaktycz-

ną wśród dzieci i młodzie-
'Ż:j. Są organizowane kojo
nie i obozy połączone z 
programami terapeutycz
nymi W czm ie ostatnich 
wakacji dzieci odpo<:z}wa
ty w Kołobrzegu. Dobrze 
układa się współpraca z 
paremą rzymsko - .katolic
ką w Chocianowie. Część 
'rodków finansowych po
chodząOfch z opłat .za Z(}

zwolenia na handel alko
holem, przekazywana jest 
na inne cele, min. na oa
grody dla 'l»I'jcię'lJ:im 

konkursów tematycmych 
organizowanych przez 
różnorodne instytucje. 
Dzięki takim działaniom 
twoną ię warunki, aby 
propagować właściwy mo
del kultury. 

MiejskiZokladGospodarki Komunalnej i 
MieszJ<aniowejwChodanowiepodjąl 

pr6byopomiarowania wodydostarczonej 
dosied miejskiej 

Pomierzyli 
Małgorzata Pachecka 

W czelWCU pIZeprowa
dzono na jednym z osiedli 
w Olocianowie akcję son
daŻO\.Vą na temat SfXJSObu 
przeprowadzania legali
zacji i konserwacji wodo
mierzy. Znaczna część 

mieszkańców opoYliedzia
la się za wprowadzeniem 
stałej opłaty, przy czym 
MZGKiM poniesie cały 
trud legalizacji i konser
wagi wodomierzy. We 
wrześniu przygotowano 
sta;owną ofertę w fom:rie 
umowy - zlecenia dla 
wszyst:k:ich odbiofCĆM' wo
dy w mieście. W paździer
niku na stałą opłatę za le
galizację i konserwację 
wodomierzy zgodziło się 

ponad ~ proc. odbiorców 

wody. Przedstawiciele 
MZGKiM i Rad Osiedlo
~ opracowali wspólne 
stanowisko zmierzające 

do poprawy opomiarowa
nia wodyw mieście. Przed
siębiorstwo wyremonto
walo także pomieszczenia 
Ośrodka Pomocy Spo
łecmej. Dokonali tego 
praoownicy interwencyjn( 
niezbędne materiały bu
dowlane zapewnił dyrek
tor ośrodka. Obecnie na 
podobnej zasadzie trwają 
prace remontowe w Przy
chodni Zdrowia w Parcho
wie. Radni Władysław 

Brudny i Hemyk Osoliń-
ki sl'Utecznie ~ją 

sponsorów na zakup ma
teriałów budoWlanyd1. 

15 
ŚWIJ;;TUJĄ 
Ubiegłoroczne święto 

Pracownika Socjalnego 
uroczy~cie obchodzono 
w gminie Polkowicc. W 
tym roku z tej okazji 
Gminny O'rodck Po
mocy Społecznej w 
Grębocicach zorgani
zowaJ uroczystość, na 
którą zaproszono wla
dze powiatowe i samo
rządowe oraz wszyst
kich pracowników 
Miej~kich i Gminnych 
Ośrodków Pomocy 
Społecznej z terenu ca
łego powiatu. Gościom 
zaprezentowana zosta
nie Szkoła Podstawowa 
i Gimnazjum, stara 
szkoła oraz gminny 0 '
rodek Kultury W Grę
bocicach, a następnie 

SP w Rzcczycy. Na ko
niec wycieczki planuje 
się wyjazd do ank.'tuar
ium Maryjnego w Gro
dowcu. Po powrocie z 
Grodowca odbędzie się 
część oficjalna, na któ
rej zaprezentuje siy no
wa grupa młodzieżowa 
orkiestry dętej z Grębo
cic pod batutą Mariana 
Goli. 
Izabela Pakiet 

GÓRA GROSZA 
Uczniowie Szkoly 

Podstawowej nr 1 z 
Przemkowa wzięli 

udział w akcji chary
tatywnej Towarzys
twa "Nasz Dom". 
Łącznie zebrali 
316,34 zł przeliczyli, 
że jest to 11 027 mo
net, bo była to zbiór
ka groszowa. W akcji 
wzięto udział 410 
uczniów, którzy wew
nątrz szkoły, między 

obą, zbierali pienią
dze. Koordynatorem 
akcji był . amorząd 
uczniowski, pod 
opieką Danuty Cwen. 

Celem akcji była 

pomoc w wyposaża
niu nowopowstają
cych rodzinnycb do
mów dziecka oraz 
domów najuboższych 
i pogotowi opiekuń
czych. 
Zbiórkę monet 

przeprowadziły takie 
szkoły w Wysokiej 
oraz Szkoła Podsta
wowa nr 2 z Przem
kowa. 
Anna Osadcmk 

, 
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Rekłama ____ __. 

AK-TEL 
1F.l.HONYKOMÓRKOWF,Al((E;()RIA 

NOWEIlJŻYWANE,~SPRZEDAŻ,ZAMlANA,NAPRA
WĄ 

ODBWKOWYSANIF.SIMLOCKI 
SIMI'l.Ui, 'JAK -1AK,pop 

IWIEIEINNYCHW A'IRAKCYJNYCH CBNAOI. 
PoJkowicc , D.H. ,.Biedro nka" 

(part" r) przy AquapnTktl 
11:1 06032326 J l 

Reklama 

BONAs.c. 
KASY FISKALNE 

od 9CXl zł netto 
fulkowice ul Głog~ 19 

tel. 8452roi (w Biedronce) 
Głogów Mickiewicl4 46 

leI. 8334512 (baza 1łansbud) 

Ogłoszenia drobne 

Reklama 

Rek l a m a __ --_...---_....-~~ __ 

TRENT 
Grafika komputerowa, Projektowanie WWW, numaczema. 

tc:łIł:a M7 os 67 
Id.~ (WiOł 782412. 

Q\QJ183SU 

Wieloletnia współpraca z firmami: 
DANFOSSiALFA LAVALAORL 

Agencja Reklamowa "O'K" 
poszukuje pracowników 

z doświadczeniem z zakresu marketingu i reklamy. 

Naprawa aparatów fotograficz
nych, 

cena 65 tys. leI. 841 51 72, 603 262489 
Chętnych prosimy o kontakt 

pod numert:m telefonu: 
845-47-66 

Punkt przyjęć ;,Fotolab" 
Ul. KB. Kominka 5 c 

Domowe wypieki na różne okaz-
je. . 

Thl. 847 97 23 

Kompleksowe remonty miesz
kań. usługi hyd.rauficzne. 

Tel. 847 rn 60 (wieczorem 'I 
~ !~ łiJ~nl).(A,:\4" 

TIumac:zenia przysięgłe - j. nie
mieda i nieprzysięgłe - j, angielski. 
Krótkie terminy rea.lizal.ji. 
lei CY:ffl 075558 
leI. 8451074 

'Thrtio gotuję, 
leI. 8452870 

Sprzedam zamrai.ark<;. 
ThL8452870 

Sprzedam mieszkanie 42 m kw. w 
Polkowicacb. Stan bardzo dobl)', 

'lej. 0605 404 554 (od 15.30 do 
2O'(x) 

Sprzedam poloneza caro, rok 
produkcji 1995, pojemność 1600 
Gil, wtrysk, alarm, blokada skrz}mi 
biegów. 

Tel. 0601 72 65 65 

Lokal do wynajęcia, wolno stoją
cy, piwnica, piętro, 250 m2 (lub 0d
dzielnie) przy ul. 3-go Maja 

lH8335976 

Zatrudnię osoby z wyk..·'ltałce
niem średnim na umowę o pracę + 
prowizja. 

leI. 0602428 133 

Sprzedam k'Uchnię gazową i małą 
pralkę z wirówką. 

leJ. 8451614 

Zamienię 3-pokojowe mieszka
nie w Lubinie na 2-pokojowe 
mieszkanie w Polkowicach. 

ItdJ.3'u.~).(a.;~ 

Sprzedam działką budowlano
usługową nr 115/13, O powierzcbni 
655 m kw. koło Aquaparku, ul. 
Młyńska. teren uzbrojony. 

tcl. 845 O I 89 

Sprzedam 2 suknie ślubne + do
datki, cena do uzgodnienia. 

JeI. 845 014Q 
NrJlJł~'I·I).~l 

Sprzedam 1/6 domu parterowe
go, pow, 118 m kw .. działka przy do
mu 450 m kw., Szprotawa, oś. 
Wiel'zchlice, tcl.(068) 376 73 58 

Nr3,J.IJ.lJI)..p.c"j.'lll 

Kredyty gotówkowe bez poręczy
cieli 

leI. 0604 1892 44 

Sprzedam poloneza po wypadku, 
Uszkodzona karoseria, silnik 
sprawny. Rok prod 1995 tel. 0604 
782412 (do 16) i 847 9567 (od 16 
do 20) Cena d uzgtxinienia, 

>ot)(Jfl3j1'I)('Mfb 

ItJb osobiście", siedzibie Agencji 
w Polkowicach przy ulicy KnJicica 1/8, 

CENNIK REKLAM 
I OGŁOSZEŃ MODUŁOWYCH 

W "GAZECIE POLKOWICKlEJ" 

Strona ogłoszeniowa składa się z 48 modułów 
o wymiarach 3,8 cm x 3,8 cm 

1 moduł - 30 zł 

CENY OGł.OsZEŃ DROBNYCH 
dla prowadzących działalność gospodarczą· 1 słowo = 1 zł 
dla osób nie prowadzących działalności gosp .• J słowo = 0.70 zł 
ogłoszenia nS7ukam pracy~ - l lowo = 0,50 zł 

RABAn 
od 3 do 5 powt6rzeń - 5 proc. 
o'" 6 do 9 powtórzeń - 10 proc. 
od 10 powtórzeń - 15 proc. 
reklama gotowa do druku (w formie cyfrowej. dost;uczona do 
redakcji na dyskietce lub pocztą elektroniczną wedlug wymagań 
technicznych GP) . 5 proc. 
ogłoszenia "dam pracę" . 10 proc. 

NEKROLOGI 
osoby fizyczne· 80 zł 
firmy i instytu(jc - 130 zł 

OGŁOSZENIE O PRZETARGU NIEOGRANICZONYM 
O WARTOŚĆI DO 20.000 EURO 

URZĄD GMINY I MIASTA 

W PRZEMKOWIE 
Zarząd Gminy Polkowice z s. 59-100 Polkowice, Rynek 1 ogłasza prze

targ nieograniczony na 
USŁUGI DORADCZE I SZKOLENIOWE W ZAKRESIE WDRO

ŻENIA W URZĘDZIE GMINY POLKOWICE SYSTEMU ZARZĄ
DZANIA JAKOŚCIĄ WEDŁUG WYMAGAŃ ISO 9002 

W przetargu mogqwziątudzialoferenc:t któtzyspelniajqwymogt 

posiadają doświadczenie we wdrażaniu systemu zarządzania jakością 
zgodnym z ISO 9002 w urzędach administracji samorządowej 

określone wart. 22 ust. 2 ustawy o zamówieniach publicznych, 

określone w dokumentacji przetargowej, 

Zamawjający stosować będzie preferencje krajowe. 
Specyfikację istotnych warunków zamówienia otrzymać można 
w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Urzędu Gminy Polkowice 

(Ratusz - pok. 206) tel. 8474-148, fax 845-13-64, e-mail: op@ug.polkowi
ce. plTermin składania ofert do 30 listopada 2000 r. do godz. 9.00 -
w kancelarii Urzędu Gminy Polkowice (Rynek 1, pok. 10 - parter) 

Termin otwarcia ofert ustala się na dzień 30 listopada 2000 r. do godz. 
10.00 - pok. 207 sala konferencyjna w ratuszu (Rynek 1). 

Ogłoszenie zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Pol
kowiee w dniu 8 listopada 2000 r. 

- Pl. Wolności 25, tel. 831- 92 - 10 

prosi o składanie ofert 

na wykonanie bieżącej aktualizacji 

WITRYNY INTERNETOWEJ GMINY PRZEMKÓW. 

Teąnin składania ofert - do dn;a 30 listopada 2000 r. 

OGŁOSZENIE 
SKARBNIK GMINY POLKOWICE 

informuje, że 
zgodnie z art. 61 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym «Dz. U, z 1996 r. Nr 13, poz. 74, Nr 58, poz. 261, Nr 106, poz. 
496 i Nr 132, poz. 622, z 1997 r. Nr 9, poz. 43, Nr 106, poz. 679, Nr 107, 
poz. 686, Nr 113, poz. 734 i Nr 123 poz. 775 oraz z 1998 r. Nr 155 poz. 

1014 i Nr 162 poz. 1126, z 2000 r. nr 26, poz. 306 i Nr 48 poz. 552) 
projekt budżetu Gminy Polkowice na 2001 r. 

został zamie zczony na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Polkowice, 
ul. Rynek 1 na I piętrze obok sekretariatu. 
Wnioski i uwagi do proj ktu Budżetu Gminy na 2001 r. można kładać 
do dnia 30.11.2000 r. do Skarbnika Urzędu Gminy pok. 103. 
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